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Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava–Ružinov 
 

 

 

 

 

Z á p i s n i c a  

z pokračovania XIII. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti 

Bratislava-Ružinov, ktoré sa konalo dňa  14. júla 2020 

 

 

 

Zasadnutie viedol : Ing. Martin Chren – starosta 

 

Overovatelia :  Ing. Michal Gašaj, PhD., Mgr. Michal Vicáň,  

 

Návrhová komisia:       Mgr. Boris Čechvala, Mgr. Maroš Mačuha, PhD., JUDr. Matúš Méheš 

 

Ospravedlnení: Mgr. Kamil Bodnár, Ing. František Bolgáč, Ing.  Monika Ďurajková, Mgr. 

Martin Ferák, Mgr. et  Mgr. Marek Machata, Ing. Petra Kurhajcová 

 

 

 

 

Schválený program: 

 Voľba člena návrhovej komisie 

- uznesenie č. 236/XIII/2020 

36. Návrh na vyhlásenie dňa konania voľby miestneho kontrolóra mestskej časti Bratislava-

Ružinov   

 - uznesenie č. 237/XIII/2020 

37. Návrh na začatie rokovaní s certifikačnými spoločnosťami o podmienkach zavedenia Systému 

manažérstva proti korupcii ISO 37001 na miestnom úrade Bratislava-Ružinov 

        - uznesenie č. 238/XIII/2020 

38. Správa o výsledku kontroly vyúčtovania grantov pridelených v roku 2019 
 - uznesenie č. 239/XII/2020 

39. Návrh rámcového plánu kontrolnej činnosti miestneho kontrolóra mestskej časti Bratislava-

Ružinov na 2. polrok 2020 

      - uznesenie č. 240/XIII/2020 

39a) Informácia o stave prípravy projektových dokumentácií a stave investičných zámerov   od 

posledného zastupiteľstva a plán do najbližšieho zastupiteľstva 

   - uznesenie č. 241/XIII/2020 

39b) Prehľad potenciálnych investičných aktivít financovaných z investičného úveru, informácia o 

časovom horizonte a aktuálnom stave projektov 

   - bez uznesenia 

40.  Kontrola plnenia uznesení 

 - uznesenie č. 242/XIII/2020 

41. Interpelácie 

42. Rôzne 

a) Návrh na zmenu členov Miestnej rady mestskej časti Bratislava-Ružinov 

 Predkladá: Ing. Strapák, poslanec a Mgr. Herceg, poslanec 

        - bod nezískal dostatočný počet hlasov na prijatie uznesenia     

 



2 

 

PREPIS 

 

pokračovania XIII. zasadnutia MZ MČ Bratislava – Ružinov, konaného dňa 14. 07. 2020 

v zasadacej miestnosti Miestneho zastupiteľstva 

 

 

 

Bod č. 0 

Otvorenie, voľba návrhovej komisie 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dámy a páni, zaujmite prosím svoje miesta, budeme 

pokračovať v rokovaní XIII. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava 

– Ružinov. Na úvod mi dovoľte základné organizačné veci, ktoré potrebujeme si povedať. 

Keďže ide o pokračovanie prerušeného rokovania Miestneho zastupiteľstva, nie je možné 

dopĺňať a meniť program. Čiže zostáva nám na prerokovanie deväť bodov podľa 

schváleného programu. Keďže v návrhovej komisii bola schválená pani Kurhajcová, ktorá 

dnes nie je prítomná, tak na úvod po prezenčnom hlasovaní by sme mali schváliť zmenu v 

návrhovej komisii. Dovoľte mi teda na úvod požiadať vás, aby ste sa na začiatku 

pokračovania prerušeného rokovania prezentovali v prezenčnom hlasovaní. Nech sa páči, 

dámy a páni, prezentujte prosím svoju prítomnosť teraz. 

 

Prezentácia: Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že Miestne zastupiteľstvo je uznášaniaschopné. 

Do tejto chvíle sa prezentovalo šestnásť prítomných poslankýň a poslancov.  

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Na úvod by sme teda mali schváliť zmenu v návrhovej 

komisii. Procedurálne si teda dovolím navrhnúť hlasovanie, aby sme pokračovali tak, ako 

v tom predchádzajúcom zastupiteľstve a teda, aby pani Kurhajcovú, ktorá je neprítomná, 

nahradil v návrhovej komisii pán predseda poslaneckého klubu doktor Méheš. Chcem sa 

spýtať, či má niekto nejaké doplnenie k tomuto návrhu. Ak nie, ďakujem veľmi pekne a 

poprosím návrhovú komisiu, aby uviedla hlasovanie. 

 

Mgr. Maroš Mačuha, PhD., predseda návrhovej komisie: Dámy a páni, ideme hlasovať o 

úprave návrhovej komisie miesto pani poslankyne Kurhajcovej bude pán poslanec Méheš. 

Pán starosta, dajte prosím hlasovať o tejto zmene. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni, hlasujte prosím o 

tejto zmene teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že túto zmenu sme schválili. Za hlasovalo 

šestnásť poslancov, jeden poslanec sa zdržal, dvaja poslanci nehlasovali. 

hlasovanie č. 1 

za: 16   proti: 0  zdržali sa: 1  nehlasovali: 2 

 –  uzn. č. 236/XIII/2020 

 

 

Bod č. 36 

Návrh na vyhlásenie dňa konania voľby miestneho kontrolóra mestskej časti Bratislava-

Ružinov 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: V rokovaní pokračujeme bodom číslo 36, ktorým je 

Návrh na vyhlásenie dňa konania voľby miestneho kontrolóra mestskej časti Bratislava-

Ružinov. Dovoľte mi v úvode poďakovať veľmi pekne za tú šesťročnú prácu pána 
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hlavného kontrolóra Furina. Všetko dobré však raz tiež končí, rovnako ako jeho funkčné 

obdobie a my sme povinní vyhlásiť novú voľbu hlavného kontrolóra. Normálne by sa mal 

nový hlavný kontrolór ujať svojej funkcie prvého septembra, ale kvôli koronakríze zákon 

umožnil posunúť tento termín. Najbližší možný termín voľby je teda koncom septembra na 

ďalšom rokovaní miestneho zastupiteľstva. Návrh je teda koncipovaný tak, aby bolo 

vyhlásené trinásteho augusta výberové konanie na nového hlavného kontrolóra. Následne, 

aby boli uskutočnené aj verejné prezentácie a aby sa samotná voľba nového hlavného 

kontrolóra uskutočnila na septembrovom zastupiteľstve a to formou tajnej voľby. Nech sa 

páči, otváram diskusiu k tomuto bodu programu. Ako prvý prihlásený do rozpravy pán 

poslanec Strapák. 

 

Ing. Peter Strapák, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja tu mám spolu s Petrom Hercegom sme 

vypracovali také uznesenie k tomuto bodu, ktoré mení toto uznesenie a teda chcel by som 

povedať, že aby sme o každom z týchto bodov hlasovali zvlášť. Čiže k bodu A doplniť bod 

1.4. Doplniť? Počkajte. Nie doplniť, zmeniť bod 1.4. Voľba miestneho kontrolóra sa 

uskutoční verejným hlasovaním. V bode B bod 1.6 znie dňa 17.09.2020 v budove 

Miestneho úradu mestskej časti Bratislava – Ružinov na Mierovej ulici číslo 21 v 

Bratislave vo veľkej zasadačke v čase od 13:00 hod začne verejné vypočutie kandidátov na 

funkciu miestneho kontrolóra poslancami Miestneho zastupiteľstva. Úprava bodu C. 

Dopĺňa sa nový bod 1.7, ktorý znie – Miestny úrad mestskej časti Bratislava – Ružinov z 

verejného vypočutia kandidátov na funkciu miestneho kontrolóra zabezpečí online prenos, 

pričom odkaz naň bude dostupný na webovom sídle mestskej časti Bratislava – Ružinov. 

A bod D. Dopĺňa sa nový bod 2.9, ktorý znie – Súhlas so zverejnením životopisu 

kandidáta na webovom sídle mestskej časti Bratislava – Ružinov a návrh znenia súhlasu s 

jeho zverejnením a so spracovaním osobných údajov kandidáta na báze dobrovoľnosti. Po 

súhlase kandidáta so zverejnením zároveň Miestny úrad Bratislava – Ružinov tento 

životopis zverejní na webovom sídle mestskej časti Bratislava – Ružinov. To je všetko, 

Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ja si v zásade... 1.8 asi mal byť 

ten posledný, nie 1.9 keďže bod 1.8 nemáme. Ten posledný pozmeňujúci návrh. Ja som 

počul, že 1.9, možno som sa prepočul. 

 

Ing. Peter Strapák, poslanec MZ: Pardon, 2.9, teda ospravedlňujem sa, ak som sa pomýlil. Tak 

2.9. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Aha, tak 2.9,ok. Čiže to je bod 2.9. Ja si v zásade 

autoremedúrou osvojujem všetky tie návrhy okrem tej tajnej voľby, pretože o tom by 

naozaj malo rozhodovať zastupiteľstvo ako chce, akým spôsobom chce hlasovať. Čiže tie 

tri ďalšie, s tým nemám problém a osvojujem si to ako predkladateľ materiálu. 

 

Günther Furin, hlavný kontrolór MÚ Ružinov: Neviem, či náhodou zákon nevyžaduje tajnú 

voľbu. To by bolo dobré. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Poprosím možno k tomu potom, k tej tajnej voľbe, aby sa 

vyjadril aj pán doktor Kopún, ktorý je právnik, že či náhodou nie je tajná voľba 

vyžadovaná zákonom. Áno. Len v prvom pozmeňujúcom návrhu sa navrhovalo v bode 1.4 

zmeniť tajnú voľbu na verejnú voľbu a to by som si chcel overiť, že či je to vôbec v súlade 

so zákonom. Takže potom poprosím pána Kopúna, aby sa k tomu vyjadril. Ďalšia v 

rozprave prihlásená pani poslankyňa Biháryová, pani predsedníčka poslaneckého klubu. 

 

JUDr. Michaela Biháryová, poslankyňa MZ: Ďakujem. Ja mám návrh na zmenu uznesenia v 
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bode C. V súčasnosti vlastne komisia KOVZ navrhla troch členov, pána Machatu, pani 

Ďurajkovú a pána Vicáňa. Chcela by som doplniť alebo teda navrhnúť doplniť ešte aj 

oboch vicestarostov. Pána Patoprstého a pána Gašaja s tým, že bod C uznesenia v texte za 

číslovkami 1 až 5 sa nahrádzajú bodky menami jednotlivých členov volebnej komisie 

takto. Po prvé. Marek Machata, po druhé Monika Ďurajková, po tretie Michal Vicáň, po 

štvrté Martin Patoprstý, po piate Michal Gašaj. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem za tento návrh, pretože bez neho by sme 

schválili uznesenie s bodkami. Takže ďakujem, že oficiálne zaznel. Nasleduje v rozprave 

pán predseda poslaneckého klubu Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja som chcel možno len doplniť k tomu 

uzneseniu. To, čo ste si autoremedúrou osvojili, čiže tie zvyšné tri body, tak to je aj z 

komisie na ochranu verejného záujmu záver, čiže s tým nie je problém a ideme v zmysle 

tej transparentnosti, o ktorej hovorím od začiatku volebného obdobia. To je fajn. A to, že 

voľba môže byť aj verejná a reálne sa tak aj deje. Ja tu práve pred sebou mám zákon a 

pokúšam sa to tiež pozrieť a verím, že pán Kopún to nájde. Ale môžeme sa tiež rozhodnúť, 

podľa mňa, voliť aj verejne takisto ako sa to dialo na mestskom zastupiteľstve pri voľbe 

kontrolóra. Myslím, že ste tiež pri tom boli viacerí, čo ste tu mestskí poslanci. Takže nemal 

by to byť problém. Podľa mňa je to voľba, ktorá kľudne môže byť transparentná a 

vzhľadom na kvality kandidátov, ktorí sa predstavia, predstavia sa verejne, čiže aj 

obyvatelia si budú môcť spraviť obraz. Tak budú môcť vidieť, že naozaj nemáme nejaké 

politikárčenie a politické hry za tým, kto by mal byť kontrolórom, ale snažíme sa naozaj 

vybrať toho najlepšieho, najkvalitnejšieho, najdôslednejšieho. Takže ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. O slovo sa prihlásil pán hlavný 

kontrolór. 

 

Günther Furin, hlavný kontrolór MÚ Ružinov: Myslím, že zákon to nerieši, ale máme v 

rokovacom poriadku našom, že táto voľba má byť tajná. Aby sme sa vyhli tomu, aby 

niekto ex post mohol spochybniť platnosť tej voľby, tak by sme mohli jedným 

pozmeňovákom zmeniť rokovací poriadok ešte pred tým. Ale nemusíme to teraz, ale toho 

dvadsiateho tretieho krátky nejaký. Aby sme sa vyhli tomu, že ex post niekto by 

spochybnil tú voľbu.  Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Respektíve riešením by mohlo 

byť pripraviť návrh zmeny rokovacieho poriadku do bodu Rôzne. Máme ešte nejakú 

hodinku určite, kým sa tam dostaneme. Takže ak by ste chceli, tak by sa to mohlo dať 

stihnúť. Ešte vidím, že teda naše právne oddelenie s organizačným majú poradu. Chcem sa 

spýtať pán doktor Kopún, či viete zaujať stanovisko. 

 

Peter Kopún, referát právnych služieb: Ďakujem pekne za slovo. Takže práve sme vlastne túto 

záležitosť viac-menej prehodnocovali a vychádzali sme, samozrejme, aj z minulosti, aj z 

iných samospráv, kde vlastne takéto hlasovanie miestneho kontrolóra prebiehalo vždy 

tajne. V tomto smere vlastne umožňuje vlastne náš rokovací poriadok tajné hlasovanie 

vtedy, keď sa o tom uznesie miestne zastupiteľstvo v uznesení. Tak táto možnosť by 

vlastne aj tu bola. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Čiže otázka je, že či musí byť tajné, alebo či môže byť aj 

verejné. 

 

Peter Kopún, referát právnych služieb: Môže byť aj verejné. 
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Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Môže byť aj verejné. Ok, ďakujem veľmi pekne za 

odpoveď. Pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Áno, na to som chcel vlastne reagovať aj na pána kontrolóra, 

že zákon to naozaj nerieši. Čiže tam sa priamo píše v paragrafe 18 A v odstavci 3, že je 

potrebný súhlas nadpolovičnej väčšiny všetkých poslancov a ďalej to nerieši už potom tie 

kolá, dve kolá a tak ďalej. A ten rokovací poriadok a ak je to tam, že môže, tak tým pádom 

ho nemusíme riešiť. A jednoducho týmto uznesením to spravíme tak ako už dnes. Kedysi 

asi, keď sa prijímal rokovací poriadok alebo jeho jadro, tak to možno ešte bolo 

štandardom, že je tajné, ale už aj dneska samosprávy volia aj verejne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ok. Ďakujem veľmi pekne. Ak sa nikto ďalší nehlási do 

rozpravy, tak naozaj ešte raz veľmi pekne ďakujem pánu kontrolórovi, nelúčim sa s ním, 

lebo ešte predkladá jednu správu dnes. A poprosím návrhovú komisiu, aby uviedla 

hlasovania. 

 

Mgr. Maroš Mačuha, PhD., predseda návrhovej komisie: Vážené kolegyne, vážení kolegovia, k 

uzneseniu číslo 36 sme dostali návrh na zmenu a doplnenie. Konkrétne ho predložil pán 

poslanec Strapák a poslanec Herceg a znie nasledovne. V bode 1.4 chcú doplniť – Voľba 

miestneho kontrolóra sa uskutoční verejným hlasovaním. V bode 1.6 vetu dňa 1.7.2020 v 

budove Miestneho úradu mestskej časti Bratislava – Ružinov na Mierovej ulici číslo 1 v 

Bratislave vo veľkej zasadačke v čase o 13:00 sa začne verejné vypočutie kandidátov na 

funkciu miestneho kontrolóra poslancami miestneho zastupiteľstva. V bode C chcú doplniť 

nový bod 1.7, ktorý znie. Miestny úrad mestskej časti Bratislava – Ružinov z verejného 

vypočutia kandidátov na funkciu miestneho kontrolóra zabezpečí online prenos, pričom 

odkaz naň bude dostupný na webovom sídle mestskej časti Bratislava – Ružinov. A 

naposledy bod D. Chcú doplniť bod 2.9, ktorý znie. Súhlas so zverejnením životopisu 

kandidáta na webovom sídle mestskej časti Bratislava – Ružinov a návrh znenia súhlasu s 

jeho zverejnením a so spracovaním osobných údajov kandidáta na báze dobrovoľnosti. Po 

súhlase kandidáta so zverejnením zároveň Miestny úrad Bratislava – Ružinov tento 

životopis zverejní na webovom sídle mestskej časti Bratislava – Ružinov. Pán starosta, 

dajte hlasovať o tomto pozmeňujúcom návrhu k uzneseniu číslo 36. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dovolím si poopraviť jednak pán 

poslanec žiadal hlasovanie o každom návrhu zvlášť a jednak tie posledné tri som si osvojil 

autoremedúrou, takže hlasovať by sme mali iba o návrhu týkajúceho sa bodu 1.4. 

 

Mgr. Maroš Mačuha, PhD., predseda návrhovej komisie: V poriadku. Dámy a páni, ideme 

hlasovať o pozmeňujúcom návrhu bod číslo 1.4, ktorý znie – Voľba miestneho kontrolóra 

sa uskutoční verejným hlasovaním. Pán starosta, dajte hlasovať o tomto pozmeňujúcom 

návrhu. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni, hlasujte prosím o 

pozmeňujúcom návrhu. 

 

Hlasovanie: No, sekundu poprosím. Takže konštatujem, že návrh nebol schválený. Za hlasovalo 

osem poslancov, proti dvaja poslanci, zdržalo sa osem poslancov, nehlasoval jeden 

poslanec.  

hlasovanie č. 2 

za: 8   proti: 2  zdržali sa: 8  nehlasovali: 1 

 –  návrh na zmenu uznesenia nebol schválený 
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Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Nech sa páči, poprosím návrhovú komisiu. 

 

Mgr. Maroš Mačuha, PhD., predseda návrhovej komisie: Vážené kolegyne, vážení kolegovia, 

ideme teraz hlasovať o uznesení číslo 36 tak, ako nám bolo predložené, pretože 

pozmeňujúci návrh neprešiel. Aha, pardon, to mi teraz ušlo. Máme ešte jeden pozmeňujúci 

návrh od pani poslankyne Biháryovej, ktorý znie. V bode C uznesenia sa v texte za 

číslovkami 1 až 5 nahrádzajú bodky menami jednotlivých členov volebnej komisie 

nasledovne. Prvý Marek Machata, druhá Monika Ďurajková, tretí Michal Vicáň, štvrtý 

Martin Patoprstý, piaty Michal Gašaj. Pán starosta, poďme prosím hlasovať o tomto 

pozmeňujúcom návrhu. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni, hlasujte prosím 

teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že tento pozmeňujúci návrh sme schválili 

počtom hlasov 18 za, jedna poslankyňa nehlasovala. Poprosím organizačné oddelenie. Pani  

viceprimátorka Štasselová tu nie je, asi by bolo správne vytiahnuť jej kartu z hlasovacieho 

zariadenia, aby nevykazovalo, že nehlasovala. Kto chce byť budúci premiér, nech 

manipuluje hlasovacou kartou. A poprosím návrhovú komisiu. 

hlasovanie č. 3 

za: 18   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 1 

 –  pozmeňujúci návrh uznesenia bol schválený 

 

 

Mgr. Maroš Mačuha, PhD., predseda návrhovej komisie: Vážené kolegyne, vážení kolegovia, 

takže teraz konečne sa dostávame k uzneseniu číslo 36 aj s pozmeňujúcim návrhom pani 

poslankyne Bihárovej. Pán starosta, dajte prosím hlasovať o takto upravenom uznesení 

číslo 36. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni, prosím, hlasujte o 

uznesení ako celku v znení schváleného pozmeňujúceho návrhu. 

 

Hlasovanie: Ďakujem, konštatujem, že tento návrh sme prijali jednomyseľne počtom hlasov 

osemnásť za z osemnástich prítomných poslankýň a poslancov. 

hlasovanie č. 4 

za: 18   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

 –  uzn. č. 237/XIII/2020 

 

 

 

Bod č. 37 

Návrh na začatie rokovaní s certifikačnými spoločnosťami o podmienkach zavedenia Systému 

manažérstva proti korupcii ISO 37001 na miestnom úrade Bratislava-Ružinov  

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Bod číslo 37 rokovania je poslanecký návrh pána 

poslanca Bodnára na začatie rokovaní s certifikačnými spoločnosťami o podmienkach 

zavedenia Systému manažérstva proti korupcii ISO 37001 na miestnom úrade Bratislava – 

Ružinov. Za seba poviem, že tento návrh podporujem, ale pán Bodnár nie je prítomný. 

Chcem sa spýtať, či niekto iný z poslaneckého klubu uvedie v jeho zastúpení tento návrh? 

Pán predseda Herceg, nech sa páči, máte slovo. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem, pán starosta. Tak v mene pána poslanca Bodnára, 
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ktorý je predkladateľom, chcem úplne v krátkosti uviesť tento návrh. Je to krok k tomu 

tak, ako ste hovorili pred začiatkom tohto pokračovania zastupiteľstva, že sme teda získali 

ocenenie Zlaté vedro za spracovanie podnetov z Odkazu pre starostu, hoci dokonca stále 

tam vidím rezervy, ale máme tam dobré výsledky, tak takisto by sme boli radi, aby táto 

samospráva bola príkladom aj pre iné samosprávy, čo sa týka či už transparentnosti alebo 

zavádzaniu protikorupčných praktík, metodík a princípov. Tak ako ste povedali, pán 

starosta, že teda nemáte nič proti, na miestnej rade bez pripomienok bol materiál posunutý 

sem do zastupiteľstva a je to vlastne moderný štandard. Čiže asi nejdem do detailov, len 

chcem poprosiť o podporu tomuto návrhu, aby sme vedeli ukázať aj verejnosti, že sme 

moderná, transparentná a antikorupčná samospráva. Takže asi toľko na úvod, ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne a otváram rozpravu k tomuto bodu 

programu. Pani predsedníčka riadnym príspevkom, nech sa páči, máte slovo. 

 

JUDr. Michaela Biháryová, poslankyňa MZ: Ďakujem. Je teda škoda, že tu neni pán Bodnár, 

lebo prihlásil sa aj na našu legislatívnu komisiu, tiež neprišiel. Pokiaľ ide o tento návrh, 

my ho vlastne ako celý náš klub podporujeme. Tak ako sme podporovali už aj tie predošlé 

návrhy transparentnosti z dielne Tímu Vallo, ale v podstate stále sa mi tak kladie taká 

otázka, že prečo len na Ružinove sa toto predkladá, prečo nie aj napríklad na magistrát, 

keď sme už pred pol rokom vyzývali, že nech sa podobná transparentnosť dá aj na 

magistrát. Že teda, že či, chcela som sa to opýtať pána Bodnára už na tej našej komisii, 

chcela som sa ho to opýtať dnes, ale nie je tu, že či on má nejaké informácie, že by sa tu 

nejak nekalo robilo na tomto úrade, ale že prečo len Ružinov. To by ma zaujímalo a druhá 

vec je, že v podstate veľa vecí robí mestská časť v zmysle zákona, veľa vecí robí aj bez 

toho, aby im to museli diktovať poslanci, čo som veľmi rada, že je tu taká otvorená 

samospráva, by som povedala. A je tu aj transparentnosť. Tiež by som chcela vlastne 

povedať, že je tu aj zákon o oznamovaní protispoločenskej činnosti, ktorá tiež je naplnená 

je to v podstate o tom, že keď má nejaký zamestnanec z úradu si myslí, že sa niečo nejaké 

deje na úrade, tak to môže už anonymne alebo neanonymne taktiež oznámiť. Tak ja naozaj 

nevidím dôvod, že prečo pomaly na každom zastupiteľstve si nájdeme nejaký taký 

materiál o väčšej a väčšej transparentnosti, o tom a o tom, že či naozaj máte nejaký pocit, 

že sa tu niečo nekalé deje alebo len chcete ako, neviem, to by som chcela vysvetliť a prečo 

teda len na Ružinove a prečo napríklad nedávate podobné návrhy ako Tím Vallo aj na 

magistrát. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. V rozprave pokračuje pán predseda 

poslaneckého klubu Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Ako zástupca predkladateľa si dovolím zareagovať 

možno teda aj v mene pána poslanca Bodnára, ktorý je predkladateľom, tak my sme 

zastupiteľstvo v Ružinove. Pán Bodnár je poslancom v Ružinove. Preto to predkladáme v 

tomto zastupiteľstve, hej? Môžeme to navrhnúť aj na mestskom zastupiteľstve, môžeme to 

navrhnúť aj na zastupiteľstve v Banskej Bystrici, kdekoľvek inde, ale poslancami sme 

tuná, takže to navrhujeme tuná. Budeme radi, keď to prijmú všetky samosprávy, čo 

neznamená, že na magistráte to nebude navrhnuté a prijaté, hej? Asi toľko k tomu. Naozaj, 

ja som skladal sľub tu, pán Bodnár skladal sľub tu. Tu je poslancom, tu má šancu dávať 

návrhy, ktoré môžu získať podporu. Nikde nikto ani slovkom nenaznačil, že to tu musíme 

prijať, lebo toto je samospráva, ktorá má väčšie problémy s korupciou ako kdekoľvek inde, 

hej? Čiže toto by som nerád túto konotáciu do toho vôbec vnášal. Takže to je ten dôvod. 

Skrátka chceme samosprávu, v ktorej pôsobíme, mať ako ukážkovú a byť príkladom iným 

samosprávam a kľudne aj magistrátu. Asi toľko. 

 



8 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. S faktickou poznámkou pani 

poslankyňa Biháryová. 

 

JUDr. Michaela Biháryová, poslankyňa MZ: Ďakujem. Ja len toľko k tomu dodám, že prvý 

návrh transparentnosti bol predkladaný troma poslancami vrátane poslanca mesta pána 

Strapáka, ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: S faktickou poznámkou pán vicestarosta Patoprstý. 

 

Martin Patoprstý, zástupca starostu MČ BA-Ružinov: Ďakujem za slovo, pán starosta. Ja 

myslím, že pani poslankyňa Biháryová to povedala celkom jasne. My sa tu nebránime 

transparentnosti. Dokážem to porovnať aj s minulým obdobím, kedy som bol poslanec, aj s 

obdobím pred tým, kedy som poslanec nebol, ale aktívne sledoval vývoj samosprávy v 

Ružinove a v Bratislave. Dneska my nemáme problém s ničím. Dobrovoľne si 

zverejňujeme aj náš pracovný program, aj výšku platu, aj všetky ostatné náležitosti v 

zmysle transparentnosti a v zmysle predkladaných materiálov a presne, ako povedal pán 

Herceg, sme poslanci v Ružinove, niektorí z nás sú poslanci aj na magistráte, čiže myslím 

si, že by bolo úplne fér, aby sme boli rovnako transparentní či v Ružinove, či na magistráte 

alebo v Banskej Bystrici, ako bolo povedané. A ja by som teda poprosil pána starostu ako 

mestského poslanca a pána Strapáka ako mestského poslanca, keďže iných mestských 

poslancov tu nevidím, že či by mohli v mene mestskej časti Ružinov spoločne podať návrh 

uznesenia na septembrovom zastupiteľstve na magistráte hlavného mesta s tým, že by 

žiadali systém manažérstva proti korupcii ISO 37001 aj na magistráte. Ďakujem veľmi 

pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Problém s tým nemám. Ďalej pani 

poslankyňa Pilková. 

 

Silvia Pilková, poslankyňa MZ: Ja by som sa chcela spýtať k tomu, že v podstate ide o to, že s 

transparentnosťou nemáme problém, všetci sme to odsúhlasili, akurát ono išlo o tom, že v 

Cultuse napríklad nám to navýšilo finančné prostriedky na zamestnancov, pretože musel 

tam byť človek, ktorý musel nahadzovať tieto zmluvy. Že ono tieto nástroje v podstate 

moderné sú super, len musíme počítať aj s tým, že náš úrad alebo naše organizácie nie sú 

vždycky vybavené na to, aby sme to dokonale vedeli dotiahnuť úplne do konca, pretože 

nemajú tie financie. Ale čo by som chcela hlavne teda pochopiť, že o čo teda vlastne ide, 

keď pán Bodnár tu nie je, že ako to vlastne funguje. Ja toto ISO nepoznám a keby ste nám 

to teda vedeli predstaviť, aby sme to vedeli odsúhlasiť, že o čo vlastne ide, aký to je 

nástroj, že čo, v čom to spočíva. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne pani poslankyni. Do rozpravy ešte 

sa hlási pán predseda poslaneckého klubu, doktor Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem za slovo, pán starosta. Tak ako kolegyňa Pilková 

povedala, tiež by ma zaujímalo v prvom rade finančné zaťaženie obce, lebo mám za to, že 

nemáme pochybnosť o tom, že by sme boli netransparentní a poukazujúc aj na 

transparentné udelenie ceny Vedra, o ktorom ste nás dneska informovali, tento materiál 

vnímam ako zásadne nadbytočný. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Chcem sa spýtať, či ešte za predkladateľa. Ako 

záverečné slovo? Ok. Ďakujem veľmi pekne. Ak sa nikto ďalší nehlási do rozpravy, 

ukončujem možnosť prihlásiť sa do rozpravy a poprosím pána Hercega v zastúpení 

predkladateľa o záverečné slovo. 
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Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Ja čiastočne zodpoviem aj tie otázky, ktoré tam 

odzneli v rámci diskusie. Ak si dobre prečítate predkladaný návrh, ktorý už teda bol v sade 

materiálov aj k júnovému zastupiteľstvu aj v miestnej rade, ktorého ste teda obaja, čo ste 

sa dotazovali, členmi, tak už tam si prečítate, že to nie je, že my schvaľujeme, že tu odteraz 

platí nejaké ISO 37001, ale je to návrh, že žiadame pána starostu o začatie rokovaní s 

certifikačnými spoločnosťami a predloženie vyrokovaných podmienok a cenových ponúk 

zavedenia. Čiže my teraz nerozhodujeme, že tri-štyri a už to máme, nech to stojí, čo to 

stojí, my žiadame pána starostu žiadať rokovať, získať cenové ponuky, čo to stojí a 

predložiť na zastupiteľstvo a potom sa rozhodneme, čiže to je presne odpoveď na tie 

otázky, čo nás to bude stáť, hej? A potom sa môžeme rozhodnúť, či to potrebujeme, 

nepotrebujeme, či nám to stojí za tie peniaze alebo nestojí za tie peniaze, hej? Takže treba 

čítať návrh uznesenia, o ktorom ideme hlasovať. Druhá vec, ktorú chcem povedať. 

Nemýľme si transparentnosť a antikorupčnosť, hej? Sú to úplne dve rozdielne veci. Takže 

to tiež by som nerád. A navyše zlaté vedro je zasa o niečom inom, to nie je ani o 

transparentnosti ani o antikorupčných opatreniach, to je zas tretia vec a to je riešenie 

problémov obyvateľov cez samosprávu, cez aplikáciu Odkaz pre starostu a množstvo 

vyriešených podnetov obyvateľov. Čiže to len na vysvetlenie. Teraz hovoríme o niečom 

inom. O tom, že chceme začať rokovania s certifikačnými spoločnosťami o podmienkach 

zavedenia Systému manažérstva proti korupcii na miestnom úrade. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. S faktickou poznámkou reaguje 

pán doktor Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ďakujem aj za doplnenie. Len nie je mi 

zrejmé, ktorému z nás poslancov pán starosta alebo pán prednosta kedy nevyšiel v ústrety, 

keď sme došli s takýmto návrhom na prieskum trhu alebo na obstaranie nejakej záležitosti 

a kto z nás bol kedy odmietnutý. Nevidím dôvod na to, aby sme mali na to uznesenie 

obecného zastupiteľstva. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. S faktickou poznámkou reaguje 

ešte pani poslankyňa Pilková. 

 

Silvia Pilková, poslankyňa MZ: Ja by som chcela stále, Peter, že stále ste mi nezodpovedali, čo to 

je, aký nástroj, ako to funguje. Ja si to môžem nájsť na Google, ale tak vy určite viete a 

aký to bude mať prínos pre úrad som chcela vedieť a aká to bude záťaž hlavne personálna 

pre úrad. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Predkladateľ ešte má možnosť zareagovať 

faktickou. Nech sa páči. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Už len teda krátko faktickou. Krátke zdôvodnenie je aj v 

samostatnej dôvodovej správe, hej? Je to len na vysvetlenie. Súčasťou normy je napríklad 

prijatie interného predpisu na registráciu darov, zvýšenie integrity zamestnancov aj 

vedúcich zamestnancov ako aj posilnenie ochrany oznamovateľov v rámci interného 

konania, analyzuje sa rizikovosť zamestnancov vzhľadom na posty, na ktorých sú a o 

veciach, o ktorých rozhodujú, možný konflikt záujmov, dôveryhodnosť a podobne. Čiže 

toto je asi tá náplň. Myslím, že  tá záťaž aj v predošlom mojom zamestnaní to bolo bežné v 

komerčných firmách na západe aj vo verejnej správe sú toto štandardné opatrenia, ktoré sú 

úplnou samozrejmosťou a nie je to niečo, čo by nejakým nadmerným spôsobom  

kohokoľvek zaťažovalo, že musí procesne teraz o dvadsať percent viac pracovného času 

minúť práve na takéto činnosti. Čiže aby som to teda aspoň trošku vysvetlil, ďakujem. 
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Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Toto bola reakcia predkladateľa 

na faktické poznámky na jeho záverečné slovo. Rozprava už, bohužiaľ, bola ukončená. 

Pán predseda už ani sa nedá nijako reagovať ani ďalšou faktickou. Takže poprosím 

návrhovú komisiu, aby uviedla návrh hlasovania k tomuto bodu. 

 

Mgr. Maroš Mačuha, PhD., predseda návrhovej komisie: Dámy a páni, ideme hlasovať o 

uznesení číslo 37 tak, ako nám bolo predložené. Pán starosta, dajte prosím hlasovať o 

tomto uznesení. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni, hlasujte prosím 

teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem, konštatujem, že uznesenie bolo prijaté počtom hlasov desať za, osem 

poslancov a poslankýň sa zdržalo z osemnástich prítomných. 

hlasovanie č. 5 

za: 10   proti: 0  zdržali sa: 8  nehlasovali: 0 

 –  uzn. č. 238/XIII/2020 

 

 

 

Bod č. 38 

Správa o výsledku kontroly vyúčtovania grantov pridelených v roku 2019  

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďalším bodom programu je bod číslo 38 - Správa o 

výsledku kontroly vyúčtovania grantov pridelených v roku 2019 a správu vypracoval a 

uvedie pán hlavný kontrolór Günter Furin. 

 

Günther Furin, hlavný kontrolór MÚ Ružinov: Vážené páni poslankyne, vážení páni poslanci. 

Na základe plánu práce útvaru kontroly sme vykonali kontrolu vyúčtovania grantov 

pridelených v roku 2019. Cieľom kontroly bolo overiť objektívny stav kontrolovaných 

skutočností a ich súlad so všeobecne záväznými predpismi. Na úvod by som ešte chcel 

povedať, že mnohé z toho, čo je v tejto správe, tak trochu stratilo zmysel, pretože sme v 

nedávnom období prijali úplne nové VZN o prideľovaní grantov a ten zásadným spôsobom 

mení kompetencie a niektoré podstatné náležitosti tohto tu. Takže mnohé veci už je to len 

pre históriu. Takže by som sa venoval tým konkrétnym zisteniam, ak dovolíte. 

Predovšetkým sme sa zamerali na činnosť miestneho úradu v tom procese. Našli sme 

niektoré veci, ktoré majú relevantnosť aj pre budúcnosť. S odborom školstva sme už 

dohodli, ako to budeme robiť do budúcna. Dohodli sme aj tie sporné veci, ktoré sa tam 

hovorí o tom vynechaní bodu desať z tých zmlúv. O čo išlo? Komisia pri posudzovaní 

jednotlivých projektov vždycky do toho projektu prípadne upravila výšku toho prideleného 

grantu, čo sme skonštatovali, že je proste nie celkom legálny postup, pretože tento 

dokument je dokument autora toho žiadateľa a my ho nemáme dosť dobre právo 

upravovať, hej? Okrem toho tie úpravy boli urobené nejakým spôsobom a ten nebol v 

súlade s tým, čo vyžaduje účtovníctvo o tom, ako majú byť doklady upravované. Preto 

sme navrhli, aby táto časť bola vynechaná z tej žiadosti a naopak, aby rozhodnutie o 

pridelení grantu malo trošku iný tvar, v ktorom by presne bol popísaný aj množstvo tých 

peňazí a ich štruktúra, hej? Takže tento problém sme vyriešili, ale tuto ešte popísané. Ďalej 

sme sa trošku venovali takej chúlostivej téme a to je verejné obstarávanie. Je síce pravda, 

že verejné obstarávanie v takýchto malých čiastkach je značne liberálne a neni nejak 

špeciálne upravované, ale zákon o verejnom obstarávaní sa vzťahuje na každé verejné 

obstarávanie a každé verejné obstarávanie musí nejakým spôsobom dokladovať ten postup 

a transparentnosť. Nemusí to robiť nejakými zložitými vecami, ale aspoň minimálne pri 
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tých väčších položkách by sme mohli žiadať, aby žiadatelia deklarovali, ako obstarali tie 

zdroje. Podotýkam, že náš úrad má dosť prísnu smernicu a je oveľa prísnejšia, ako 

žiadame od tých, ktorým poskytujeme granty, takže aspoň minimálne na tú úroveň by sme 

ju mali dať. Ďalej je trošku ako problém sa ukazovala istá benevolentnosť pri posudzovaní 

dodržiavania termínov niektorých. Je pravda, že vo VZN sú relatívne, ale nielen VZN, ale 

aj zákon /nezrozumiteľné/... je po porušení nejakých termínov dosť striktné sankcie, až 

vrátenie toho grantu. Pretože ak nepreukáže vyúčtovanie do konkrétneho dňa, tak 

nasleduje sankcia, hej?  A tam sme videli, že niekedy pracovník úradu komunikuje so 

žiadateľom, upozorňuje, že nedal to včas, dobre a tak ďalej. To znamená, že existujú 

dôkazy o tom, že to nebolo teda urobené tak, ako je to oné, že. Že to znamená, že buď teda 

zmeníme náročnosť VZN alebo ho teda budeme striktne dodržiavať, hej? Ako cesta ad 

hoc, proste tak sa to nedá. A potom je tam niektoré zistenia u konkrétnych projektov. Skôr 

ako taká náročnosť pri dokazovaní, že ten grant bol použitý na to, na čo bol použitý. 

Častokrát je tam tá fotodokumentácia robená proste tak, akože je vidieť, že je dodatočne to 

fotené. Hej, aj amatér to vidí. Alebo nechcem hovoriť konkrétne mená, aby som niekoho 

nepoškodil, ale na základe jeho prehlásenia, že to vtedy robil vtedy, vtedy a v takomto 

počte, to je trošku také ako amatérske, hej? Takto by to asi nemohlo byť. Bol tam ešte 

jeden problém s tým spolufinancovaním, to sme tiež odstránili. Vo výzvach niekde bolo 

uvedené, že výhodou bude spolufinancovanie. Ale potom sme to spolufinancovanie pri 

tom hodnotení nikde nevykazovali. Hej, to znamená alebo respektíve nekontrolovali, či 

naozaj to spolufinancovanie bolo a v niektorých prípadoch evidentne teda nebolo napriek 

tomu, že v projekte bolo napísané, že bude, hej? Takže buď to teda vypustíme z tej výzvy, 

že to je alebo potom to budeme dôkladne vyžadovať, aby to bolo dokumentované. Ale v 

zásade väčšina tých problémov už bola vyriešená do nového postupu, ako budeme 

posudzovať a vyhodnocovať granty, už sme to premietli, takže v budúcnosti by sme s tým 

problém nemali mať. To je všetko, ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne pánu hlavnému kontrolórovi a 

otváram rozpravu k tejto správe. Nech sa páči, pán poslanec Čechvala. 

 

Mgr. Boris Čechvala, poslanec MZ: Ďakujem.  Ja by som rád prezentoval stanovisko 

predsedníčky grantovej komisie. Tak ako tu už bolo povedané pánom kontrolórom 

niektoré veci boli už prerokované, konzultované, ale nech je to ako v zázname. Čiže 

reakcia na tie niektoré závery. Odporúčanie kontrolóra upraviť smernicu RÚZ 12. 

Stanovisko – smernica bola na základe usmernenia kontrolóra a po vyhodnotení duplicít v 

tejto smernici zrušená. K bodu A. Podnet – schválený rozpočet projektu nemôže byť 

preškrtnutý a prepísaný v žiadosti, ktorá je prílohou zmluvy. Odpoveď. V nových 

zmluvách o poskytnutí dotácií je schválený rozpočet ako samostatná príloha, kde sa 

uvádza celková výška a štruktúra rozpočtu dotácie, ktorá bola komisiou navrhnutá 

starostovi na schválenie. Tento dokument tvorí neoddeliteľnú prílohu zmluvy. K bodu B. 

podnet. /nezrozumiteľné/ systém s.r.o. nedokladoval všetky povinné prílohy vyúčtovania v 

zmysle VZN do 10.12. Dôsledne vyžadovať plnenie zmluvy o poskytnutí grantu a VZN 

17/2019. Stanovisko. Dotačná komisia odporučila, aby vyúčtovanie dotácií bolo 

zabezpečené účtovným oddelením. K bodu C. Vynechať spolufinancovanie z kritérií na 

posudzovanie grantov, v opačnom prípade dôsledne spolufinancovanie vyžadovať a 

kontrolovať. Stanovisko. Pri komunitných dotáciách spolufinancovania ako výhoda úplne 

vypadlo. Pri rozvojových dotáciách sa bude dokladovať v rámci vyúčtovania. Bod D. 

Odporúčame úpravu bodu 14 žiadosti o poskytnutie grantu, kde sa vynechá odsek o 

konkurznom konaní a bude sa vyžadovať potvrdenie v zmysle VZN. VZN hovorí o tom, 

že žiadateľ má najprv dať čestné prehlásenie, že nie je voči nemu vedené konkurzné 

konanie, nie je v konkurze, v reštrukturalizácii a nebol voči nemu zamietnutý návrh na 

vyhlásenie konkurzu pre nedostatok majetku a následne musí priniesť potvrdenie miestne 
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príslušného konkurzného súdu nie staršie ako tri mesiace. K bodu F. Nedodržanie sedem 

dní na doloženie povinných príloh. V minulosti neboli súhlasy stavebné ohlášky atď 

povinné prílohy. Preto tam bola nejednoznačnosť doloženia. Teraz vo VZN je to už 

súčasťou povinných príloh. A na záver bod G. Nedostatočne zdokumentovanie 

propagovania miestnej časti ako poskytovateľa grantu alebo preukázanie realizácie grantu. 

Je to upravené v zmluve, zmluvná pokuta bude, ak nebudú propagovať mestskú časť. 

Ďakujem pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Pán hlavný kontrolór. 

 

Günther Furin, hlavný kontrolór MÚ Ružinov: Áno, ja som to povedal vlastne všetko, že toto 

sme všetko vyriešili a chcem podotknúť, že toto nie je starosť grantovej komisie, to je 

úloha pracovníkov úradu, hej? Takže toto je medzi nami a to sme si vydiskutovali a 

zmenili sme tie pravidlá. Takže potvrdzujem to. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ďalší v rozprave prihlásený pán 

predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Máte pravdu, pán kontrolór, lebo to naozaj členovia 

komisie nekontrolujú, či už zmluvy, vyúčtovania, ku ktorým sa už vôbec nedostanú a 

podobne. Na druhej strane mali by byť informovaní o tom, ak nejaký žiadateľ v minulom 

roku spravil problémy. Napríklad aj teraz sme tam videli a keď sme si prešli tých 

žiadateľov, mne tam trošičku chýbalo, že kým som si namapoval číslo zmluvy, našiel 

zmluvu zverejnenú, kto to vlastne bol a aký problém tam bol, čiže to sa mi ťažšie čítalo v 

tej správe, že s kým to teda reálne boli problémy. Takže to možno do budúcnosti by bolo 

fajn, ľahšie by sa to teda naozaj čítalo a boli tam teda problematické projekty, aby si toho 

tá komisia bola vedomá. A buď, keď je to závažné porušenie, tak automaticky aby boli 

škrtnuté a keď to nebolo také závažné porušenie, tak možno nejaké zníženie počtu bodov 

alebo v rámci toho hodnotenia zohľadniť, že bol problematický. Buď sa poučí alebo 

nepoučí. Lebo jedna vec je, ako sa realizuje samotný grant a teda aké sú jeho výsledky 

vecné, ale vieme, že to nie je všetko. Ten grant je reálne dokončený, až keď je korektne a 

správne vyúčtovaný a vydokladovaný. Lebo koniec koncov u nás to musí sedieť. 

 

Günther Furin, hlavný kontrolór MÚ Ružinov: Áno, máte úplnú pravdu. Povinnosťou 

pracovníka úradu je dohliadnuť na to, aby projekt, ktorý bol zlý alebo niečo podobné a 

naňho sa vzťahujú nejaké sankcie, že sa ani nedostane na posudzovanie tej komisii, to 

znamená, nemusí, hej? A čo sa týka toho, že sa to ťažšie čítalo, ja nesmiem tam uviesť 

konkrétne mená, hej? To musím robiť anonymizované, ale členovia komisie, grantovej 

komisie to vedia. Ale hovorím, že vy to ani nemusíte vedieť. Dôležité je, aby ten 

pracovník na základe toho vedel, že to je ten projekt a ak sa naňho vzťahuje tá sankcia v 

zmysle nášho VZN, tak sa nemá ani dostať už na ďalšie  pokračovanie a posudzovanie. 

Takže plne akceptujem, čo ste vraveli, áno. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ak sa nikto ďalší nehlási do 

rozpravy, tak končím možnosť prihlásiť sa do rozpravy. Chcel by som ešte raz poďakovať 

pánu hlavnému kontrolórovi. Vo svojej práci ukázal, ako aj z tejto rozpravy bolo zrejmé, 

že cieľom kontroly nie je len nachádzať chyby, ale cieľom kontroly je v prvom rade 

zlepšovať manažérsky proces, hľadať nedostatky, nachádzať ich a prijímať opatrenia, aby 

sa chyby už neopakovali a nestávali a to si myslím, že sme v spolupráci aj s poslancami v 

tomto zastupiteľstve dokázali práve pri grantovom systéme, kde naozaj bolo prijaté nové 

VZN a hrozne veľa z tých vecí, ktoré aj boli vytknuté, sa v ňom vyriešili v prospech 

obyvateľov Ružinova. A za to naozaj aj všetkým zúčastneným poslancom v procese patrí 
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veľká vďaka. Ďakujem teda veľmi pekne za poslednú správu vo svojom funkčnom období, 

ktorú pán hlavný kontrolór prezentoval tomuto zastupiteľstvu a poprosím návrhovú 

komisiu o uvedenie hlasovania. 

 

Mgr. Maroš Mačuha, PhD., predseda návrhovej komisie: Vážené kolegyne, vážení kolegovia, 

budeme teraz brať na vedomie uznesenie číslo 38 – Správu o výsledku kontroly 

vyúčtovania grantov pridelených v roku 2019. Chcem poprosiť pána starostu, aby dal 

hlasovať o tomto uznesení. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dámy a páni, hlasujte prosím o prijatí uznesenia teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že uznesenie sme prijali jednomyseľne počtom 

hlasov osemnásť za z osemnástich hlasujúcich. 

hlasovanie č. 6 

za: 18   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

 –  uzn. č. 239/XIII/2020 

 

 

 

Bod č. 39 

Návrh rámcového plánu kontrolnej činnosti miestneho kontrolóra mestskej časti Bratislava-

Ružinov na 2. polrok 2020  

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďalším bodom programu je bod číslo 39 - Návrh 

rámcového plánu kontrolnej činnosti miestneho kontrolóra na druhý polrok 2020. 

Poprosím pána Furina o uvedenie. 

 

Günther Furin, hlavný kontrolór MÚ Ružinov: Ďakujem. Takže tak ako každý rok na záver 

prvého polroku sa predkladá plán práce na druhý polrok, takže činím tak i dnes. Chcel by 

som podotknúť, že bod jedna a dva boli zaradené na základe žiadosti v jednom prípade 

poslancov a v druhom prípade riaditeľky Knižnice Ružinov, novej riaditeľky, ktorá si 

vyžiadala kontrolu, aby urobila nejakú čiaru štartovaciu, čo sa mi zdalo logické a preto 

som to zaradil do tej kontroly. A v súvislosti s domovom dôchodcov som sa rozhodol, že 

využijeme tú metodickú skúsenosť z toho zariadenia a skontrolujeme aj zariadenie druhé 

naše seniorské. Navyše tiež tam došlo k zmene vedenia, takže možnože to sa mi to zdalo, 

že by to malo istú logiku. Takže predkladám tento plán. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne pánu kontrolórovi a otváram 

rozpravu k tomuto bodu. Nech sa páči, pán poslanec Strapák. 

 

Ing. Peter Strapák, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja by som rád k tomuto uzneseniu dal jednu 

zmenu a to my sme to už predkonzultovali s pánom kontrolórom, takže dúfam, že nebude 

problém. Zameniť subjekt kontroly v bode 3 z Ružinovského domu seniorov na Cultus 

akciová spoločnosť za obdobie rokov 2018 až 2019. Vieme z minulosti, že bol, posledná 

kontrola, ktorá bola v Cultuse, skončila tak dosť nešťastne a ja som aj člen dozornej rady a 

rád by som vedel teda, že či teda tie zistenia, ktoré boli v tej minulej kontrole, že či nastalo 

nejaké zlepšenie alebo teda, že či sme na dobrej ceste. Takže vlastne preto by sme toto 

chceli. Ok, vďaka. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ďalší do rozpravy prihlásený pán 

poslanec Matúšek. 
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Mgr. Jozef Matúšek, poslanec MZ: Ja sa chcem pripomenúť, pán kontrolór, že ak si to osvojíte, 

tak ten bod tri rozšíriť o tú kontrolu tých zistených skutočností, aj na Pivoňkovú. 

Vzhľadom na tú správu, kde bolo zistených toľko skutočností. 

 

Günther Furin, hlavný kontrolór MÚ Ružinov: Pán poslanec, ja rád, ale ak som tomu dobre 

rozumel, tak teraz prišiel návrh, aby som nekontroloval domov dôchodcov, ale Cultus, 

hej? Takže jedno vylučuje druhé. 

 

Mgr. Jozef Matúšek, poslanec MZ: Dobre, tak to dajte len o kolónku pod bod 2. To je krátka veci 

skontrolovať tie odporúčania. Nemyslím celkové zase dodržiavanie všeobecne záväzných 

a interných predpisov a všetko. 

 

Günther Furin, hlavný kontrolór MÚ Ružinov: Rozumiem, len kontrolu tých opatrení? 

 

Mgr. Jozef Matúšek, poslanec MZ: Tých opatrení. 

 

Günther Furin, hlavný kontrolór MÚ Ružinov: Dobre, to by sme mohli urobiť. Ok. 

 

Mgr. Jozef Matúšek, poslanec MZ: Pod dvojkou. 

 

Günther Furin, hlavný kontrolór MÚ Ružinov: Treba podotknúť, že mnohé tie body sú 

dlhodobé, ale máte pravdu, môžeme. 

 

Mgr. Jozef Matúšek, poslanec MZ: Bude polrok fakticky, odkedy od mája. 

 

Günther Furin, hlavný kontrolór MÚ Ružinov: Dobre, môžem vás poprosiť, môžete to 

návrhovej komisii presne? Ja s tým tiež nemám problém. 

 

Mgr. Jozef Matúšek, poslanec MZ: Môžem, neni problém. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Akurát že nie, že môžete, ale 

musíte, pán poslanec, podľa rokovacieho poriadku. Čiže treba znenie pozmeňujúceho 

návrhu, že v bode 2 sa dopĺňa – A plnenia odporúčaní týkajúcich sa domova na 

Pivoňkovej, napísať. Aby to aj zachytila návrhová komisia. Ak sa nikto ďalší nehlási do 

rozpravy, tak ukončujem možnosť prihlásiť sa do rozpravy. A chcem sa spýtať, že či ešte 

nejaké záverečné slovo, kým sa doformuluje pozmeňujúci návrh. 

 

Günther Furin, hlavný kontrolór MÚ Ružinov: Ja, je zvrchované právo poslancov navrhnúť 

program, takže ja k tomu nemám čo dodať. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: A nejaké posledné slová vo funkčnom období? 

 

Günther Furin, hlavný kontrolór MÚ Ružinov: Nepripravil som si žiadne. Ešte raz? Áno, áno, 

vlastne hej. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ok, tak je to všetko v poriadku. Ďakujem veľmi pekne. 

Návrhová komisia dostane ten pozmeňujúci návrh, ktorý zaznel v rozprave. Takže myslím 

si, že nemusíme dávať technickú prestávku. A môžem teda požiadať návrhovú komisiu o 

uvedenie pozmeňujúcich návrhov a potom hlasovania ako celku. 

 

Mgr. Maroš Mačuha, PhD., predseda návrhovej komisie: Vážené kolegyne, vážení kolegovia. K 

uzneseniu číslo 39 sme dostali dva pozmeňujúce návrhy. Prvý od pána poslanca Petra 
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Strapáka a znie. Zameniť subjekt kontrole v bode číslo 3 z Ružinovského domu seniorov 

na Cultus akciová spoločnosť za obdobie rokov 2018 až 2019. Pán starosta, dajte hlasovať 

o tejto zmene uznesenia. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni, hlasujte prosím 

teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh sme prijali počtom hlasov desať za, jeden proti, šesť 

sa zdržalo, jeden nehlasoval. 

hlasovanie č. 6 

za: 10   proti: 1  zdržali sa: 6  nehlasovali: 1 

 –  návrh na zmenu uznesenia bol schválený 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Návrhová komisia? 

 

Mgr. Maroš Mačuha, PhD., predseda návrhovej komisie: Teraz by sme mali obdržať ďalší 

pozmeňujúci návrh od pá na poslanca Matúšeka, ktorý práve prichádza, ďakujem pekne. 

Ide o doplnenie uznesenia k bodu číslo 39 písmeno B doplniť o kolónku, pardon, čo to je? 

O kontrolu opatrení v mesiaci október v Domove dôchodcov Pažítkova 2. Pán starosta, 

dajte prosím hlasovať o tejto zmene uznesenia k bodu číslo 39. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Čiže je to ako kebyže pridáva sa bod číslo 4, či rozširuje 

sa bod číslo 2 bod v tej tabuľke? Rozširuje sa bod číslo 2 o toto zadanie. 

 

Mgr. Maroš Mačuha, PhD., predseda návrhovej komisie: Dopĺňa sa, ako je to uvedené. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Nech sa páči, dámy a páni, 

hlasujte prosím, teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že uznesenie sme prijali počtom hlasov 

osemnásť za z osemnástich prítomných, čiže jednomyseľne. 

hlasovanie č. 7 

za: 18   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

 –  návrh na zmenu uznesenia bol schválený 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďalším bodom programu sú vlastne dva body preradené z 

informatívnych materiálov na riadne body programu. 39A a 39B. Ja si dovolím navrhnúť, 

že či ich nechceme prebrať v zlúčenej rozprave, keďže sa týkajú veľmi podobnej 

problematiky. Je tu k dispozícii aj pán vedúci Gašperák, nech sa páči. Pardon. Hlasovanie 

o uznesení ako celku som zabudol. Ďakujem veľmi pekne. Moja chyba. Čiže ešte bod 38 

musíme schváliť zadanie pre pána miestneho kontrolóra hlasovanie ako celok v znení 

pozmeňujúcich návrhov. Takže návrhová komisia ma upozornila, takže dámy a páni, 

hlasujte prosím teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem, konštatujem, že teda aj uznesenie ako celok sme schválili počtom hlasov 

sedemnásť za, jeden poslanec nehlasoval. 

hlasovanie č. 8 

za: 17   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 1 

 –  uzn. č. 240/XIII/2020 
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Bod č. 39A 

Informácia o stave prípravy projektových dokumentácií a stave investičných zámerov   od  

posledného zastupiteľstva a plán do najbližšieho zastupiteľstva 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ideme teda v programe k bodom 39A a 39B. Bod 39A je 

Informácia o stave prípravy projektových dokumentácií a stave investičných zámerov. 

Pôvodne informatívny materiál. Asi bez úvodného slova s tým, že pán vedúci investičného 

oddelenia Gašperák aj pán prednosta sú tu pripravení zodpovedať na vaše otázky. Nech sa 

páči, pani poslankyňa Šimončičová. 

 

Katarína Šimončičová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne, pán starosta. Myslím, že by som mala 

vysvetliť, prečo som navrhla zaradiť tento bod z informatívneho materiálu do riadneho na 

prerokovanie, riadne prerokovanie tohto materiálu. Jednak toto je také môj súkromný 

pocit, že materiály, ktoré sú ako informatívne alebo informačné, tak skôr unikajú 

pozornosti väčšiny nielen kolegov, ale aj verejnosti a niektoré si zaslúžia, aby boli 

zvýraznené tým, že sa bude o nich rokovať, ale najdôležitejšie, prečo som to navrhla 

prerokovať to je to, že na komisii územného plánovania a životného prostredia sme prijali 

práve k týmto investičným zámerom uznesenie, ktoré teraz pretavím na uznesenie celého 

miestneho zastupiteľstva a to uznesenie znie. A predkladám ho spolu s podpredsedom 

našej komisie s Petrom Hercegom. Uznesenie znie, že Miestne zastupiteľstvo mestskej 

časti Bratislava – Ružinov žiada starostu mestskej časti Bratislava – Ružinov po A aby 

pred realizáciou vlastných projektov, to jest projektov, ktoré financuje a vykonáva mestská 

časť, predstavil i v komisii územného plánovania a životného prostredia a to pri príprave 

projektovej dokumentácie. Jedná sa o projekty dostavieb, nadstavieb, prístavieb a 

novostavieb a po B nemenej dôležité je, žiada starostu mestskej časti, aby pri realizácii 

projektov boli zohľadnené podmienky zo Stratégie adaptácie na nepriaznivé dôsledky 

zmeny klímy. Toľko je návrh uznesenia. Ešte dopoviem k tomu to, že naša komisia 

prerokováva investičné zámery cudzích investorov a naše vlastné mestskočasťové, tie sa k 

nám nedostávajú, hoci sú povedzme aj významovo rovnako ako napríklad Základná škola 

Medzilaborecká. My sme sa o tom dozvedeli len cez napríklad cez výrubové konanie alebo 

sme si to vyžiadali, aby to do našej komisie prišlo. Nevedeli sme o tom rozsahu a je to 

dosť významná investícia a významný projekt mestskej časti. Alebo Materská škola 

Šťastná a podobne. Čiže pán starosta, prosili by sme si, keby tie projekty, ktoré pripravuje 

mestská časť, ktoré sú jej vlastné, ešte pred tým než sa schváli povedzme stavebné 

povolenie, prišli do našej komisie, aby sme tam mohli aj to B-čko skontrolovať a tie 

podmienky zo Stratégie adaptácie na nepriaznivé dôsledky zmeny klímy buď zelené 

strechy alebo vodozádržné opatrenia alebo podobné. Čiže a toto, tento návrh získal v našej 

komisii, samozrejme všetci prítomní boli za to. Tak teraz to predkladáme aj, aby to aj 

miestne zastupiteľstvo schválilo a prijalo to za svoje uznesenie. Ďakujem pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Ďalší v rozprave pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja by som rád najprv sa vyjadril teda. Máme 

dva body zlúčené, hej, zlúčenú diskusiu, tak najprv k tomu jednému. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Takto, nebola schválená zlúčená diskusia, ja som to 

potom nechal tak, čiže... 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Tak dobre, tak k tomuto bodu 39A som aj tak chcel v 

tomto príspevku. Čiže tiež mám návrh doplnenia uznesenia zasa z komisie dopravy, ktoré 

sme prešli a teda všetci s tým súhlasili. Jednak chcem oceniť tabuľku, ktorú sme dostali, 

lebo naozaj všetci poslanci získali prehľad a každý, ktorý sa tam pozrel, tak videl, aha, tuto 
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obstarávame projektovú dokumentáciu, je verejné obstarávanie, tuto už ideme do 

realizácie a s týmto investičným zámerom, čiže je pekný prehľad, čo všetko sa v Ružinove 

robí, v akom stave to máme, čiže ďakujem za prípravu tohto. Ja si myslím, že aj keď to 

môže na začiatok vyzerať ako zaťažovanie pracovníkov úradu, ale pán Gašperák určite 

potvrdí, že nakoniec je to dobré aj kvôli prehľadu možno aj pre pána prednostu a pre 

pracovníkov úradu, že vidíme, kde sme, v čom sme a ako sa hýbeme. Jednu vec, ktorú sme 

tam pripomienkovali v komisii dopravy bolo, že rekonštrukcie chodníkov je len jedna 

položka, rekonštrukcie ciest jedna položka, pričom oni sa realizujú aj v rôznych časoch, 

fázach, majú samostatné projektové dokumentácie. Čiže tie tri riadky rekonštrukcia ciest, 

rekonštrukcia chodníkov a projektová dokumentácia, keby sa rozpísali po jednotlivých 

investíciách samostatne, aby sme vedeli, že no vyzerá to tak, že táto cesta je plánovaná až 

v októbri, lebo momentálne sa ešte len niekto obstaráva. Čiže to je jedna pripomienka. A 

druhú, ktorú sme tiež diskutovali na komisii bolo, že teda fajn, že takýto prehľad je, je to 

super, ale bolo by dobré, keby tam boli všetky projekty, čiže aj tie, ktoré sú v gescii odboru 

životného prostredia, či už sú to veľké revitalizácie detských ihrísk alebo podobne, aby to 

bol teda kompletný prehľad nie taký čiastkový, aj keď teda tento už je dosť hutný a vidno 

teda, že tých našich zámerov v Ružinove je dosť veľa. Čiže ja mám návrh uznesenia s tým, 

že je to informačný bod, ku ktorému prijmeme uznesenie po A – Miestne zastupiteľstvo 

berie predloženú informáciu o stave prípravy projektových dokumentácií a stavu 

investičných zámerov na vedomie a po B žiada o rozpisovanie položiek rekonštrukcia 

ciest, rekonštrukcia chodníkov, projektová dokumentácia. Rekonštrukcie ciest a chodníkov 

v každom ďalšom predkladanom materiáli Informácia o stave a tak ďalej. A po C, žiada o 

zverejňovanie investičných zámerov realizovaných aj v gescii odboru životného 

prostredia. Čiže vlastne berieme na vedomie, žiadame tie tri položky, čo sme hovorili, 

rozpísať a doplniť ešte projekty, ktoré robí životné prostredie. Ďakujem, odovzdávam 

návrhovej komisii. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ak sa nikto ďalší nehlási do 

rozpravy, tak vyhlasujem rozpravu k tomuto bodu za ukončenú a poprosím návrhovú 

komisiu. 

 

Mgr. Maroš Mačuha, PhD., predseda návrhovej komisie: Vážené kolegyne, vážení kolegovia, k 

bodu, však prinesie, k bodu číslo 39A sme dostali dva návrhy na zmenu uznesenia, 

respektíve na nové uznesenie, ktoré predložila pani poslankyňa Šimončičová a pán 

poslanec Herceg. To prvé znie. Mestské zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava – Ružinov 

žiada starostu mestskej časti po A, aby pred realizáciou vlastných projektov, to jest 

projektov, ktoré financuje a vykonáva mestská časť predstavili ich v komisii územného 

plánovania a životného prostredia a to pri príprave projektovej dokumentácie. Jedná sa o 

projekty dostavieb, nadstavieb, prístavieb a novostavieb. A po B, aby pri realizácii 

projektov boli zohľadnené podmienky zo Stratégie adaptácie na nepriaznivé dôsledky 

zmeny klímy. Pán starosta, dajte prosím hlasovať o tomto novom uznesení k bodu číslo 

39A. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Pani poslankyňa, už je po rozprave. Niečo 

procedurálne? 

 

Katarína Šimončičová, poslankyňa MZ: K tomuto jednému bodu máme dvakrát A-čko a dvakrát 

B-čko. Čiže len pre poriadok ono tie písmená sa potom poprehadzujú, čiže budeme 

hlasovať o obsahu tých písmen, bude A, B, C, D, hej? Lebo tak sme to, neviem prečo to 

tak sa stalo, lebo je to, ja by som navrhovala, keby dobre, pán Mačuha predložil návrh, tak 

hlasujeme o tom mojom návrhu A-čku a B-čku. A potom o Hercegovom zvlášť zase A-

čko, B-čko. Len potom pre poriadok by som prosila. Herceg mal dobrý návrh po prvé A, 
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berieme na vedomie, potom ide moje B, C, a D-čko je zase Hercegove. Ale hlasujeme tak, 

ako to predkladá pán Mačuha. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Takto, že čisto puristicky, my už nemôžeme teraz zmeniť 

tie návrhy... 

 

Katarína Šimončičová, poslankyňa MZ: Ja viem, len potom sa to prepíše... 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Návrhová komisia tu je na to, aby robila takýto výklad. 

Ešte sa jej môže stať, že budeme mať šťastie a váš návrh neprejde a tým pádom sa 

nedostaneme do tej prekérnej situácie. 

 

Katarína Šimončičová, poslankyňa MZ: Ale to nehovorte, pán starosta, to dúfam, že to prejde. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Takže, čo návrhová komisia? 

 

Mgr. Maroš Mačuha, PhD., predseda návrhovej komisie: Tak môžete to prepracovať ešte 

doplniť o to, čo ste spomínali? 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Je možné, pán Herceg, že tam dobehnete a prepíšete na... 

Dobre. Dajme hlasovať a počkáme a podľa výsledku hlasovania uvidíme, či druhý 

pozmeňovák treba upraviť, dobre? Dobre. Čiže tak ako návrhová komisia uviedla, dámy a 

páni hlasujte prosím o prvom predloženom pozmeňujúcom návrhu. 

 

Hlasovanie: Ďakujem veľmi pekne. Problém vyriešený. Za hlasovalo šesť poslancov, zdržalo sa 

dvanásť. 

hlasovanie č. 10 

za: 6   proti: 0  zdržali sa: 12  nehlasovali: 0 

 –  návrh na zmenu uznesenia nebol schválený 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: My, samozrejme, so všetkými novými projektami 

budeme chodiť do územno-plánovacej komisie, len upozorňujem, že extrémne to môže 

zdržať prípravu projektov, ako napríklad nové základné školy, ktoré naozaj musia byť 

veľmi, veľmi rýchlo pripravené. Ale pána Gašperáka, berte to prosím ako úlohu, že v 

štádiu prípravy všetky projekty odteraz nosiť predstavovať do komisie. Áno. Áno. Dobre. 

A poprosím návrhovú komisiu. 

 

Mgr. Maroš Mačuha, PhD., predseda návrhovej komisie: No a teraz tu máme ešte ďalšie 

doplnenie uznesenia k bodu číslo 39A od pána poslanca Hercega, ktorý znie. Miestne 

zastupiteľstvo po A berie predloženú informáciu o stave prípravy projektových 

dokumentácií a stave investičných zámerov od posledného zastupiteľstva na vedomie. Po 

B, žiada o rozpísanie položiek ako je rekonštrukcia ciest, rekonštrukcia chodníkov, 

projektová dokumentácia. Rekonštrukcia ciest a chodníkov v každom ďalšom 

predkladanom materiáli informácia o stave. A po C žiada o zverejňovanie investičných 

zámerov realizovaných aj v gescii odboru životného prostredia. Pán starosta, dajte prosím 

hlasovať o tomto doplnení uznesenia bodu číslo 39A. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne, dámy a páni, hlasujte prosím 

teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh sme prijali počtom hlasov jedenásť za, sedem sa 

zdržalo z osemnástich hlasujúcich. 
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hlasovanie č. 11 

za: 11   proti: 0  zdržali sa: 7  nehlasovali: 0 

 –  uzn. č. 241/XIII/2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: A keďže toto bol pred tým informatívny materiál a nemal 

návrh uznesenia, tak týmto sme vlastne aj prijali celé uznesenie a nemusí sa hlasovať o 

uznesení ako celku, čím je rokovanie o tomto bode uzavreté. 

 

 

 

Bod č. 39B 

Prehľad potenciálnych investičných aktivít financovaných z investičného úveru, informácia o 

časovom horizonte a aktuálnom stave projektov  

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: A pokračujeme k bodu 39B - Prehľad potenciálnych 

investičných aktivít financovaných z investičného úveru. Ak dovolíte, dám úvodné slovo a 

poviem najprv o tom investičnom úvere, ktorý sme schválili, ak si dobre pamätáte. Pätnásť 

miliónov eur na dvadsať rokov za maximálnu sumu 1,19% úrokovej miery. Zmluva o 

tomto úvere stále nie je podpísaná, pretože my stále robíme ďalšie a ďalšie kolo 

tendrovania a podľa mojich aktuálnych informácií sme sa dostali už na úrokovú mieru, 

ktorá sa približne pohybuje niekde na úrovni 0,75%. Čiže ešte výrazne lepšie, než sme 

očakávali. Je to naozaj pred pár týždňami magistrát ešte za o trošku nižšiu úrokovú mieru 

získal úver, ale v oveľa nižšej sume na oveľa kratšie časové obdobie a čo je kľúčové 

parametre, tak ako sme si povedali u nás je, že my máme fixkú úrokovú mieru. To 

znamená, aj keby úroky vystrelili na desať percent, tak my stále budeme platiť len tých 

nejakých 0,7 niečo podľa tých rokovaní, ako sme sa dostali a zároveň je to bez 

akýchkoľvek poplatkov a keby náhodou úroky ešte klesli, tak my ju môžeme kedykoľvek 

vypovedať a nahradiť novou úverovou zmluvou, čo je teda extrémne výhodné podmienky, 

ktoré musím povedať, že aj súkromné firmy a veľmi kapitálovo silné nám závidia. 

Vzhľadom na toto my dneska v rámci dobrého finančného manažmentu si naozaj môžeme 

dovoliť načerpať tieto prostriedky z úveru a už dnes vieme garantovať, že aj keby nám len 

tak ležali na účte a uložili by sme ich na finančnú úložku, tak ešte na tom zarobíme. To 

znamená, vieme získať, máme už ponuky termínovaných úložiek na tieto prostriedky za 

vyššiu úrokovú mieru. To znamená, aj keby len ležali tieto peniaze na účte, tak v zásade 

získame niekoľko tisíc eur zisk pre rozpočet mestskej časti. My sme doteraz rozhodli o 

použití jednej malej časti tohto úveru. A to, čo vám v tomto materiáli predkladáme, je 

práve komplexný prehľad navrhovaných, pripravovaných investičných akcií mestskej časti 

na najbližšie roky, pričom úplne férovo hovorím, my ešte nevieme, že ktoré z nich budeme 

chcieť financovať zo zdrojov toho úveru, ktorý máme k dispozícii, ktorý môžeme teda 

načerpať najneskôr v polovici budúceho roka podľa podmienok tak, ako boli odsúhlasené. 

Samozrejme, v maximálnej možnej miere sa snažíme získavať v prvom rade nenávratné 

zdroje financovania. Veľmi intenzívne rokujeme v rámci prípravy nového programového 

obdobia eurofondov o tom, aby maximum z týchto projektov a z tohto zoznamu projektov 

mohlo byť podporených zo zdrojov teda nenávratných zdrojov európskych fondov v 

ďalšom sedemročnom programovom období. Vieme, že napríklad prípadný projekt 

ružinovskej plavárne zrejme by nebol oprávneným výdavkom vrátane rekonštrukcie. Ale 

všetky školy, školské zariadenia, rozširovania týchto kapacít, vodozádržné opatrenia, 

kultúrne domy sa zatiaľ javí, že by mohli byť. Ak všetko dopadne tak, ako tie rokovania 

prebiehajú, ale to naozaj budeme vedieť asi až prvého januára, tak pre Bratislavu by mohlo 

byť určených takmer až jedna miliarda eur v budúcom programovom období a to hovorím 

pre Bratislavu ako samosprávu, pretože rokuje sa o tom, že tá suma by mohla byť až 

niekde k jedna celá sedem, jedna celá osem miliardy. Časť z toho sú ale univerzity a 
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súkromný sektor na území mesta. A rozhodne v rádovo stovkách miliónov až k jednej 

miliarde by malo byť pre hlavné mesto, mestské časti a obce Bratislavského kraja. My si 

naozaj trúfame v tom sedemročnom budúcom programovom období získať niekoľko 

desiatok miliónov eur. Nechcem hovoriť, že päťdesiat-šesťdesiat-sedemdesiat miliónov 

eur pre mestskú časť na financovanie rôznych investičných projektov. A teda chceme, aby 

práve takéto financovanie bolo tým primárnym zdrojom. Samozrejme, každý taký projekt, 

na ktorý získame financovanie, si vyžaduje do určitej miery kofinancovanie zo strany 

mestskej časti. To bude zrejme stanovené na úrovni pätnástich percent. Budú projekty, 

ktoré nebudú mať oprávnené výdavky a preto aktuálne pracujeme s tým samotným 

využitím investičného úveru v prvom rade na to, aby slúžilo na kofinancovanie toho, čo sa 

nám nepodarí zabezpečiť z iných nenávratných zdrojov alebo projektov, ktoré musíme 

riešiť urýchlene. Aktuálne taký najintenzívnejší je projekt dostavby Základnej školy 

Ostredkova, ktorý teda my sme schválili už, že má byť krytý zo zdrojov investičného 

úveru. Ale naozaj sa veľmi, veľmi intenzívne snažíme ešte vybaviť nevyčerpané 

prostriedky ešte z tohto programového obdobia alebo prostriedky z budúceho 

programového obdobia, aby ešte počas výstavby pred dokončením samotnej školy aj tento 

projekt sme vedeli zaradiť do financovania z eurofondov. Čiže kryjeme to zatiaľ z úveru, 

ale možno aj tam sa nám podarí získať na to európske fondy. Obrovská výhoda je, že to 

nové programové obdobie by malo fungovať tak, ako tie dnes projekty základných škôl. 

Čiže žiadateľ a príjemca je župa a mali by sa takmer úplne eliminovať dopytovo 

orientované projekty. Čiže inými slovami, my keď budeme žiadať o nejaký projekt, už to 

bude preddohodnuté a už budeme vedieť, že tie peniaze dostaneme. Nebude to tak, že 

budeme písať veľa projektov a dúfať a modliť sa, že či niektoré z nich nám podporia a 

niektoré z nich zamietnu. To je obrovská zmena vo fungovaní budúceho programového 

obdobia a ako naozaj je to zmena správnym smerom a musím povedať, že župa urobila 

obrovský kus práce. Zároveň aj tento dokument sa vyvíja. Už keď si teda prečítate, že čo 

sú všetko tie investičné aktivity, ktoré nejakým spôsobom rozpracúvame, tak je to zhruba 

za osemdesiat miliónov eur, čo je napísané v tom dokumente a už dnes viem povedať, že 

už tam pribudlo ďalších štyri a pol milióna, to sú rekonštrukcie, kde spracúvame 

projektovú dokumentáciu všetkých troch domovov dôchodcov, ktoré máme. Čiže vrátane 

Pivoňkovej ulice. Som si istý, že počet tých investičných akcií, ktoré sú v rôznom štádiu 

rozpracovania, sa potom ešte budúcna aj zvyšovať. Zatiaľ tam teda pracovne, keďže ide v 

prvom rade o využitie z úveru, tak počítame napríklad s navýšením, približne 

zdvojnásobením prostriedkov, ktoré by mali ísť na rekonštrukcie ciest a chodníkov v rámci 

mestskej časti. Ďakujem veľmi pekne za vypočutie a otváram rozpravu k tomuto bodu 

programu. Nech sa páči, pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem za tento materiál. Tiež som si ho starostlivo prešiel, 

verím, že aj väčšina alebo všetci poslanci. Je dobré vidieť a vedieť, na čo teda úver chceme 

použiť, čiže som rád, že so schvaľovaním úveru, teda ktorý ešte sa vylepšuje, vidíme, čo je 

pred nami a čo budeme zapájať do rozpočtu. Takže teším sa. Ja možno len prebehnem, 

lebo vidím tam naozaj priority, o ktorých hovoríme a bude treba do nich oprieť, či už tu 

vidím areál na Vietnamskej ulici, o ktorom hovoríme vlastne už rok, že teda treba s ním 

postupne pohnúť. Trhovisko Miletičova, kapacity základných škôl je téma takmer každé 

zastupiteľstvo a teda základných, materských škôl. Garážove domy, obzvlášť mne blízka 

téma z pochopiteľných dôvodov a teda no to máme rozrokované. Verím teda, že to bude 

dobre postupovať. Kultúrne domy, detské ihriská, požiarna zbrojnica a radnica v Prievoze. 

Rekonštrukcie ciest a rekonštrukcie chodníkov. Ako všetko dôležité veci a keďže 

Bratislava aj Ružinov sú naozaj podkapitalizované, je dobré naozaj investovať do takýchto 

vecí. Moja otázka je, že či my vieme, máme totižto ešte dva externé zdroje, ktoré nám dosť 

môžu pomôcť. To, čo ste hovorili, či už sú to tie fondy, štrukturálne fondy a iné dotačné 

schémy, či vieme spätne, ak niečo zainvestujeme z nášho úveru, následne prefinancovať z 
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takýchto grantov a druhá otázka je, čo je na právnu analýzu, že či vieme, lebo väčšina z 

týchto investícií spadá pod poplatok za rozvoj, ktorého výnos nemáme taký veľký ako 

mnohé z tých investícií sú, ale po načerpaní toho úveru, či vieme spätne refinancovať ten 

úver z poplatku za rozvoj, či je to možné. Či poplatok za rozvoj len priamo do investícií 

môžeme dať alebo na splácanie úverov, z ktorého boli financované investície spadajúce 

pod poplatok za rozvoj. Čiže tieto dve otázky k tomu mám. Ak by to tak bolo, tak super, 

lebo máme takú flexibilitu, ktorú potom si vieme ako keby spätne dopĺňať. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ďalej pani Šimončičová. 

 

Katarína Šimončičová, poslankyňa MZ: Ja som sa, pán starosta, len chcela opýtať, keďže viete, 

že nerozumiem peniazom. Tých dvesto eur, čo dostávam ako odmenu, to si spočítať viem, 

ale väčšie peniaze tomu už nerozumiem. Ale keď som si napočítala, že osemdesiat 

miliónov zhruba a ako ste vraveli, že ešte pribúdajú ďalšie nejaké projekty, čiže možno sto 

miliónov, to si budeme každý rok brať tých pätnásť miliónov úver alebo ako to chceme 

zaplatiť? Či to bude z toho poplatku za rozvoj, ako povedal pán Herceg? To nám toľkoto 

vyjde? Alebo... lebo mne tých jedných pätnásť miliónov dať na sto miliónov projektov 

ťažko, lámal a dával, hej, akože prepáčte. Nerozumiem tomu... 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ak mi dovolíte, ako predkladateľ 

by som odpovedal teda na tie otázky, ktoré boli vznesené. Pán predseda Herceg, máte 

úplne pravdu. Aj pre nás to kľúčové slovo je práve teraz flexibilita. Tak sa to aj snažíme 

dohadovať. Máme naozaj obrovskú výhodu práve v tom, že sa podarilo, dúfam, že budúci 

týždeň sa podpíše tá zmluva, dostať tak dobré podmienky, že aj keby sme ten úver 

načerpali a vložili na účet, na nejaký ročný termínovaný vklad, že si budeme manažovať 

cashflow na ročnej báze, tak dostaneme zaplatený vyšší úrok, než platíme a ešte na tých 

peniazoch budeme zarábať. To nám dáva veľkú flexibilitu a naozaj aj vďaka za to, že za 

takýchto podmienok bol aj zastupiteľstvom úver schválený. Určitú mieru flexibility máme 

aj z hľadiska toho developerského poplatku. Tam ako som sa bavil s kolegyňami z 

finančného odboru, v zásade malo by ísť o to, že by sa to malo takto flexibilne využívať v 

rámci jedného roka. To znamená, že ak my vieme, že do 31.12. dostaneme nejaký 

developerský poplatok, tak my vieme cashovo prefinancovať ten výdavok z cashových 

zdrojov, ktoré máme na účte a do konca roka to potom transformovať a využiť krytie 

developerského poplatku. Samozrejme nemali by sme developerský poplatok použiť tak, 

že ja neviem, keď nám z Eurovea teraz príde milión, tak sa budeme tváriť, že zaň boli 

opravené pred troma rokmi chodníky na Nivách, hej? Lebo mala by to byť naozaj nová 

investícia v rámci jedného toho roku. A k pani Šimončičovej. Toto sú práve všetky tie 

výdavky. My sme práve minulý týždeň sa s kolegami bavili o tom, že presne, keď ste 

hovorili pred tým o adaptácii, Stratégii adaptácie na zmenu klímy, že v rámci tých 

oprávnených výdavkov, ktoré budú napríklad z európskych fondov, poďme skúsiť urobiť 

projekt, bol tu aj pán Kravčík nedávno v Ružinove na vodozádržné opatrenia. Ale poďme 

ho skúsiť urobiť tak, že nepoďme robiť, že jednu-dve dažďové záhrady, každú po tritisíc 

eur, ale naplánujme v Ružinove sto-stopäťdesiat takýchto lokálnych opatrení v každej 

nejakej časti a urobme z toho jeden projekt, ktorý možno bude stáť milión eur a dajme ho 

na eurofondy v tom novom programovom období. Už to bude jeden veľký investičný 

projekt za milión namiesto toho, aby to bolo sto malých trojtisícových alebo tri a 

poltisícových a skúsime na to získať zdroje. Čiže tak ako som na úvod povedal, áno, sú to 

investície, ktoré možno nakoniec budú za sto miliónov. Sú to investície, ktoré by sme 

chceli urobiť v najbližších siedmich rokoch a úver je jeden zo zdrojov financovania a my 

to celé nastavujeme tak, aby grom toho financovania boli hlavne nenávratné finančné 

zdroje, čiže hlavne granty envirofond, európske fondy a podobne z nového programového 

obdobia a práve si zachovávame tú flexibilitu čerpania toho úveru, že tam, kde sa nám 
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nepodarí získať podporu alebo nejaký iný zdroj, tak tam použijeme úver z vlastných 

zdrojov alebo ho použijeme na kofinancovanie nejakých tých vlastných výdavkov. 

Neviem, či som bol dosť zrozumiteľný. Áno, my si nemôžme dovoliť tieto akcie 

financovať len z úveru, samozrejme. My nemôžeme si brať úver každý rok pätnásť 

miliónov, pretože by sme prekročili hranicu zadĺženia. Dnes je blízka nula percentám. S 

tým úverom sa vyšplhá niekde na nejakú optimálnu mieru, podľa mňa okolo nejakých 

tridsať-tridsaťpäť percent, ale viac si naozaj už potom nemôžeme dovoliť brať, ale vieme 

tie zdroje kombinovať, točiť, pomáhať si flexibilne vykrývať cashflow z tejto oblasti. A v 

kombinácii teda s grantami, s developerským poplatkom, s investíciami z vlastných 

zdrojov sa dá urobiť optimálna kapitálová štruktúra na financovanie jednotlivých 

investičných aktivít. Napríklad celý ten projekt areálu na Vietnamskej ulici, ten veľmi 

intenzívne komunikujeme so župou, aby celý, respektíve osemdesiatpäť percent mohlo byť 

zaplatených z eurofondov a pätnásť percent by bolo kofinancovanie mestskej časti z toho 

investičného úveru. Možnože budú oprávnené výdavky len sedemdesiatdeväť percent a 

dvadsaťjedna bude treba prefinancovať. Toto nevieme dnes povedať presne, pretože až od 

prvého januára budúceho roku začne plynúť to nové programové obdobie. Ďakujem veľmi 

pekne, ak nie sú ďalšie otázky alebo pripomienky do diskusie, tak končím možnosť 

prihlásiť sa do rozpravy a návrhová komisia nám musí oznámiť, že tu nie je návrh 

uznesenia, keďže to bol pôvodne informatívny bod. 

 

Mgr. Maroš Mačuha, PhD., predseda návrhovej komisie: Takže túto vec berieme na vedomie. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Takže nehlasujeme. 

 

 

 

Bod č. 40 

Kontrola plnenia uznesení  

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Bodom číslo 40 je Kontrola plnenia uznesení Miestneho 

zastupiteľstva. Poprosím pána prednostu, aby tento bod uviedol. 

 

Michal Gašaj, zástupca starostu MČ BA-Ružinov: Ďakujem pekne, pán starosta. Ctené miestne 

zastupiteľstvo, dovoľte mi, aby som vám predložil tak, ako je tomu zvykom vždy na 

zasadnutí Miestneho zastupiteľstva aj k tomuto zastupiteľstvu kontrolu splnených 

uznesení, respektíve uznesení, ktoré ostávajú v plnení alebo sú čiastočne splnené. Ďakujem 

pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni, otváram rozpravu k 

tomuto bodu. Nech sa páči, pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Pri sedení nášho klubu, už pred časom sme si všimli 

dve uznesenia, ktoré by sme možno radi trošku prebrali a máme k tomu vlastne aj 

doplnenie uznesenia. Jedno uznesenie, ktoré nejakým spôsobom nám vypadlo ako asi 

splnené, ale bolo evidované ešte pred rokom v rámci zastupiteľstva ako rozpracované 

uznesenie 687/XVII/2018 – Petícia za odkúpenie pozemkov v parku na Ostredkoch. Tam 

bola posledná správa, že pán starosta sa stretol s tými majiteľmi a v rámci toho kontroly 

uznesení, myslím, že máj 2019 to bolo a že ďalej teda bude pokračovať v rokovaniach a 

informovať, ale ďalej už to uznesenie nebolo evidované. Takže ho evidovať ďalej ako v 

plnení alebo teda nejakým spôsobom to uzavrieť, aby aj tá petícia a celý ten proces bol 

nejakým spôsobom uprataný a ďalšie uznesenie, ktoré bolo uzavreté ako splnené. 

121/VII/2019 – Návrh na zvýšenie transparentnosti mestskej časti. Chýba, týkalo sa časti, 
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teda špecificky chcem poukázať na jednu časť, ktorú sme si všimli a to je časť týkajúca sa 

verejných obstarávaní, lebo minule na zastupiteľstve odznelo, že však zverejňujeme, ale 

keď sa pozriete, nie sú tam zápisnice z verejných obstarávaní.  Všetky ukončené verejné 

obstarávania miznú v archíve a nie sú, len názov vidíte a nič viac a plán verejného 

obstarávania na tento rok tam ďalej nie je. A bolo by dobré teda práve túto časť možno 

zverejňovať normálne kompletne. Čiže na jednom mieste aktuálne prebiehajúce výzvy a 

predkladanie ponúk. Ak sú vo vestníku, tak možno link na vestník alebo EKS-ku, aby 

ktokoľvek, kto chce niečo dať v Ružinove, to našiel pohromade na jednom mieste a potom 

tam zverejňovať tak, ako sme mysleli, aj vy asi ste mysleli, že to tam je, ale nie je to tam. 

Neviem, či to je IT problém, výsledky verejného obstarávania vrátane zápisníc z otvárania 

a vyhodnotenia ponúk, prípadne ďalšia dokumentácia, ktorá s tým súvisí v rámci VO. Čiže 

to je možno na tú kontrolu. Takže ja aj prečítam teda návrh uznesenia, aby sme to mali 

zaevidované a potom si to môžete odfajknúť v septembrovom, že to bude splnené alebo 

teda tie Ostredky, to neviem. Takže nová časť uznesenia, časť B, Miestne zastupiteľstvo 

mestskej časti Bratislava – Ružinov žiada po prvé preveriť plnenie uznesenia číslo 

687/XLII/2018 – Petícia za odkúpenie pozemkov v parku na Ostredkoch a evidovať ho 

ďalej ako v plnení a po druhé. V rámci plnenia uznesenia číslo 121/VII/2019 – Návrh na 

zvýšenie transparentnosti mestskej časti, ktoré bolo označené ako splnené, žiadame 

doplniť zápisnice z verejných obstarávaní, plán verejného obstarávania na rok 2020 a 

taktiež rozšíriť zverejňovanie na jednom mieste. A tam teda, ak to, čo som čítal, aktuálne 

prebiehajúce výzvy, pokiaľ sú, tak prelinky vo vestníku alebo EKS a výsledky VO vrátane 

zápisníc a vyhodnotenia ponúk, prípadne ďalšie dokumentácie z VO. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ďalší v rozprave prihlásený pán 

poslanec Matúšek. 

 

Mgr. Jozef Matúšek, poslanec MZ: Ďakujem za slovo, pán starosta. Ja by som sa na pána 

prednostu chcel obrátiť. Hneď na druhej strane máte uznesenia v plnení ostávajú, ten 

druhý odstavec uznesenia číslo 119/VII/2019. Je to popísané na strane jedenásť. Je to 

čiastočne splnené alebo je to v plnení, ale mám prosbu, aby sme nečakali desať mesiacov 

na odpoveď z magistrátu. Nedávam uznesenie doplňujúce, ale predovšetkým prosím o 

aktivitu. Máme poslancov, apelujem na Tím Vallo, ktorý má v zastúpení na mestskom 

zastupiteľstve, takisto aj pána starostu prosím, aby sa nejakým spôsobom posunul tento 

problém a podobná charakteristika je aj na strane tri. Tento materiál obšírny vypracovala 

magistra Chorvátová a to je čiastočne splnené uznesenie ešte z roku 2018, uznesenie číslo 

573/XXXV/ prosím taktiež o aktivitu. Vzhľadom na to teda, že som poslanec starého 

Ružinova a týka sa vlastne ten materiál verejných infraštruktúrnych stavieb mestskej časti 

Ružinov a ide o zverovacie veci. Ja viem, že je to veľmi zdĺhavý a ťažký dlhodobý proces, 

ale prosím aktivitu. A informovanosť v rámci spätnej väzby. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne, s faktickou pán poslanec, pán 

predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Jozef, chcem ťa poprosiť, vieš nám povedať, o čom 

sú tie uznesenia dve, lebo si prečítal ich čísla, nech vieme, ktoré konkrétne máš na mysli, 

lebo si aj apeloval teda, aby sme skúsili potlačiť a tak ďalej, tak aspoň vecne, hej, že o čom 

to uznesenie bolo, že či je to parkovisko Palkovičova, nejaké zverovanie vnútroblokov 

alebo čo konkrétne tie dve, čo si citoval. 

 

Mgr. Jozef Matúšek, poslanec MZ: Uznesenie /nezrozumiteľné/... 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pán Matúšek, nech sa páči. 
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Mgr. Jozef Matúšek, poslanec MZ: Ďakujem. Omlúvam sa, že som nezareagoval prihlásením, 

ďakujem za upozornenie. Uznesenie 119/VII/2019 sa týka vyhotovenia zjednodušenej 

dokumentácie a bol zaslaný list na hlavné mesto v znení požiadaviek príslušného odboru, 

vypracovala to magistra Szökeová a týka sa presne zverenia miestnej komunikácie 

Palkovičova tak, aby mestská časť Ružinov bola správcom tejto cestnej komunikácie v 

celej dĺžke vrátane parkoviska na pozemku parcelné číslo10800/67. Peter, iba pre 

pripomenutie. Máme iba tristo metrov fakticky delimitačne zverených a nemáme 

konkrétne, že kde. Od zimného štadióna, od stredu alebo od Záhradníckej. Nemáme to 

nejak špecifikované, takže keby sa to kompletne uzavrelo. Ďalšia vec, ide o zabezpečenie 

úkonov potvrdzujúcich právo k líniovej stavbe parkoviska a aby sa žiadosť vypracovala, 

čo bolo čiastočne splnené, aby to išlo na ten magistrát, to už som prečítal. Čo sa týka 

uznesenia 583/XXXV/2018, to je riešenie vlastníctva verejných infraštruktúrnych stavieb 

mestskej časti Bratislava – Ružinov. Zase ide o prioritné riešenie vlastníctva takýchto 

stavieb. Ide predovšetkým o parkoviská na parcelách vo vlastníctve súkromných subjektov 

a tu je to rozpísané, nechcem zdržovať, na troch stranách. Pozri si ten materiál na tri a štyri 

a päť, ktorý vypracovala magistra Chorvátová. Stačí? Ďakujem pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne za vyčerpávajúce uvedenie. Ak sa 

nikto ďalší nehlási do rozpravy, končím možnosť prihlásiť sa do rozpravy k tomuto bodu a 

poprosím návrhovú komisiu. 

 

Mgr. Maroš Mačuha, PhD., predseda návrhovej komisie: Vážené kolegyne, vážení kolegovia. K 

poslednému uzneseniu dnešného dňa číslo 40 sme dostali doplnenie uznesenia od pánov 

poslancov Hercega a Strapáka, ktorí by chceli doplniť novú časť B nasledovnými slovami. 

Žiada mestskú časť Bratislava – Ružinov preveriť, teda po prvé preveriť uznesenie číslo 

687/XLII/2018 – Petícia za odkúpenie pozemkov v parku na Ostredkoch a evidovať ju 

ďalej ako v plnení. Bod číslo dva. V rámci plnenia uznesenia číslo 121/VII/2019 – Návrh 

na zvýšenie transparentnosti mestskej časti Bratislava – Ružinov, ktoré bolo označené ako 

splnené, žiadajú doplniť... žiadame doplniť zápisnice z verejného obstarávania, plán 

verejného obstarávania na rok 2020 a taktiež rozšíriť zverejňovanie na jednom mieste. 

Aktuálne prebiehajúce výzvy na predkladanie ponúk, všetky aktuálne prebiehajúce verejné 

obstarávania s prelinkom na dané vo vestníku alebo EKS, ak sú tam zverejnené. A ďalší 

odstavec. Výsledky verejného obstarávania vrátane zápisníc z otvárania a vyhodnotenia 

ponúk, prípadne s ďalšou dokumentáciou z verejného obstarávania. Termín do 31.08.2020. 

Pán starosta, dajte prosím hlasovať o tomto doplnení uznesenia k bodu číslo 40. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni, hlasujte prosím 

teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem veľmi pekne, konštatujem, že uznesenie sme prijali počtom hlasov pätnásť 

za, štyria poslanci sa zdržali z devätnástich hlasujúcich. 

hlasovanie č. 12 

za: 15   proti: 0  zdržali sa: 4  nehlasovali: 0 

 –  uzn. č. 242/XIII/2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: To je všetko, či ešte sú ďalšie? Uznesenie ako celok? To 

už bolo všetko, hej? Dobre. 
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Bod č. 41 

Interpelácie 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďalším bodom rokovania je bod číslo 41 Interpelácie. 

Dámy a páni, otváram rozpravu k tomuto bodu. Nech sa páči, pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Ja tu mám dve interpelácie. Jedna za prítomných 

členov našich dvoch klubov. Žiadame pána starostu a pána prednostu o nasledovné 

informácie k dvom faktúram na mestskej časti a to Realizácia prieskumu a druhého kola 

oboznamovania Ružinovčanov o opatreniach /nezrozumiteľné/, zverejnenie výsledkov 

prieskumu, čo bolo cieľom prieskumu, čo bolo obsahom a na akej vzorke Ružinovčanov sa 

prieskum realizoval. Ku časti oboznamovania Ružinovčanov, akým spôsobom a formou 

bolo oboznamovanie realizované a aký počet obyvateľov Ružinova bol oboznámený a 

akým spôsobom bola firma /nezrozumiteľné/... vybraná a k prieskumom trhu a prosím o 

doloženie prieskumu trhu. Ďakujem. A druhá interpelácia. Interpelujeme pána starostu vo 

veci poskytnutia informácie o výdavkoch – mzdových nákladoch na zamestnancov obce, 

teda mestskej časti a ďalšie osoby vykonávajúce činnosť pre miestny úrad za rok 2019 a 

prvý polrok 2021, ktorí nie sú... 2020, ktorí nie sú zaradení do zverejnenej organizačnej 

štruktúry miestneho úradu, napríklad konzultant, poradca v členení na osobu po 

jednotlivých mesiacoch aj s náplňou práce, ďakujeme. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Takých máme? Dobre. Ďakujem veľmi pekne. K tomu 

druhému ani neviem, či niekoho takého máme, ale poskytneme. K tomu prvému viem aj 

rovno teraz povedať, že to bol telefonický prieskum, ktorým keď sme obvolávali v čase 

koronakrízy ružinovských seniorov z našich databáz, kde sme si overovali ich kontakty a 

overovali sme si, či potrebujú napríklad nákup, či potrebujú nejakú inú asistenciu, nejakú 

inú pomoc, keďže kolegyne z nášho oddelenia by to nezvládali urobiť sami, tak sme 

vlastne využili call centrum externé, ktoré dostalo telefónne čísla od nášho úradu a jedného 

po druhom ich obtelefonovávali, čiže nebol to nejaký, že prieskum verejnej mienky alebo 

trhu, len aby ste sa nebáli. Bola to vlastne aktualizácia databáz a zisťovanie potrieb tých 

najodkázanejších seniorov z našich databáz. Ďakujem. Nasleduje pán poslanec Strapák. 

 

Ing. Peter Strapák, poslanec MZ: Vďaka. Ja by som chcel interpelovať pána starostu Martina 

Chrena interpeláciou s nasledovným znením. V roku 2018 vykonal developer obytného 

súboru Galvaniho Dvory Macho Consulting, s.r.o. na ulici Na križovatkách 

zdokumentovaný nelegálny výrub troch stromov. Od ulice Galvaniho zmizlo tiež zopár 

topoľov zo stromoradia, dá sa to overiť cez Google Street View, kde sú tieto stromy. 

Otázka, že akú náhradnú výsadbu vykonal developer a kde a ako vyriešil miestny úrad 

nelegálny výrub. Dovolím si taký komentár k tomu. Ja sa toto snažím už asi rok zistiť cez 

rôznych ľudí tuto na úrade, nikto mi zatiaľ nedal odpoveď. Niekoľko urgencií mám k 

tomu. Bohužiaľ som túto informáciu stále nedostal, takže preto vás interpelujem, ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ok, ďakujem veľmi pekne, preveríme a dáme vedieť. Ak 

sa nikto ďalší nehlási do rozpravy, tak ukončujem rozpravu k bodu Interpelácie. 

 

 

 

Bod č. 42 

Rôzne 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: A posledným bodom nášho rokovania je bod číslo 42 – 

Rôzne. Nech sa páči, dámy a páni, otváram rozpravu k bodu Rôzne. Ako prvý sa prihlásil 
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pán poslanec Matúšek. Nech sa páči. 

 

Mgr. Jozef Matúšek, poslanec MZ: Ďakujem, pán starosta, ja by som vás veľmi pekne chcel 

poprosiť. Veľmi kvitujem, že parkovacia politika trebárs v minulom roku sa posunula v 

Ružinove, konkrétne v lokalite 500 bytov. Nemáme, teda aspoň ja by som sa dneska chcel 

touto cestou dozvedieť. Spomínaná lokalita v starom Ružinove vedľa Slovanetu to malé 

parkovisku bola uvažovaná, že bude následne v rámci parkovacej politiky pripravovaná na 

vybudovanie parkovacieho domu. Samozrejme, že o chvíľočku nám to pretečie a budeme 

mať za sebou rok 2020. Parkovacia politika je veľmi aktuálna . Máte niečo nové ohľadne 

toho, že by ste, však aj myslím si, aj ostatných kolegov a kolegyne to zaujíma. Mňa 

konkrétne zaujíma nielen Ružinov, ale moja lokalita, teda spomínaný Slovanet. Malé 

parkovisko, samozrejme, že čo s tým urobíme aj s tou legalizáciou od toho otvoreného 

parkoviska, či tam pôjde navýšená platňa pre hostí, dá sa povedať, Radošinského naivného 

divadla a pre prevádzky a podobne a spodnú, nulový variant otvoreného parkoviska 

necháme pre rezidentov, ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. My sme práve nedávno s pánom 

Hercegom mali rokovanie, kde sme sa viac-menej sme predbežne podelili parkovacie 

domy, že ktoré by teda realizoval v Ružinove magistrát a ktoré by sme mohli realizovať 

my ako mestská časť, ale priznám sa, nepamätám si, že toto konkrétne vedľa Billy, vedľa 

Slovanetu, že či sme sa dohodli, že to bude vaše alebo naše. Pán Herceg, nech sa páči. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Ja doplním, že áno, práve v piatok má byť stretnutie 

môjho projektového manažéra so šéfom GIB-u, kde práve toto parkovisko je na zozname 

na prípravu projektových dokumentácií. Má sa ešte majetkovo preveriť, či to bude 

bezproblémové buď to parkovisko alebo parkovisko na Prešovskej oproti Hotelu Nivy. Ale 

v tejto zóne chceme minimálne jedno rozbehnúť čím skôr. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne a pán Herceg ako ďalší do 

rozpravy môže priamo pokračovať. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Ja tu mám bod, ktorý sme mali už v podstate na 

májovom zastupiteľstve. Asi ho budeme predkladať dovtedy, kým sa tá situácia v miestnej 

rade nedá do normálu a teda nebude v súlade so zákonom. Takže ja prečítam návrh 

uznesenia a potom následne vysvetlím. Miestne zastupiteľstvo žiada predsedov 

poslaneckých klubov, aby na najbližšie zasadnutie Miestneho zastupiteľstva mestskej časti 

Bratislava – Ružinov pripravili návrh na zmenu členov miestnej rady tak, aby zloženie 

miestnej rady rešpektovalo pomery poslancov a poslaneckých klubov a prihliadali na 

zastúpenie politických strán, hnutí a poslancov bez politickej príslušnosti v zmysle zákona 

číslo 369/1990 Zbierky o obecnom zriadení. Dôvod je jednoduchý. O tých číslach sme 

hovorili už minule. Môžem tu citovať teda ten zákon. Paragraf 14, odstavec 2 hovorí – 

počet členov obecnej rady tvorí najviac tretinu počtu poslancov. Zloženie obecnej rady sa 

prihliada na zastúpenie politických strán, politických hnutí a poslancov bez politickej 

príslušnosti v obecnom zastupiteľstve. Radi by sme naplnili tento odstavec zákona, tento 

odsek a ja možno len zacitujem čísla. Ak sa na to pozrieme cez kluby, tak cez kluby Tím 

Ružinov pána starostu má dvadsaťpäť percentné zastúpenie v miestnej rade, čo zodpovedá 

aj zloženiu zastupiteľstva, poslanecký klub Sme Ružinov má tiež dvadsaťpäť percent, čo je  

viac ako pomer poslancov. Nezávislí, ktorých je osem percent v zastupiteľstve, majú 

dvadsaťpäť percent miestnej rady, čo absolútne nezodpovedá skutočnosti. Tím Vallo pre 

Ružinov juh má dvoch zástupcov, čo je dvadsaťpäť percent, čo je v poriadku. Tím Vallo 

pre Ružinov sever má nula, čo absolútne nezodpovedá skutočnosti, že ich je päť 

poslancov. Ak sa cez... ak sa na to pozrieme cez strany a stranícku príslušnosť alebo cez 
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nominácie pomocou ktorých teda boli zvolení, tak v tom prípade nominanti nominovaní 

stranou Spolu a Občianska demokracia sú v zastupiteľstve siedmi a v miestnej rade sú 

dvaja, čo je v poriadku. Sme rodina, Zmena zdola má päť poslancov, ale dvadsaťpäť 

percent, čo už je nadpomer poslancov a nezávislí teda Tím Ružinov a dvaja nezaradení 

poslancov majú tridsaťosem percent v miestnej rade, čo je tiež už nadpomer zo všetkých 

poslancov. Strana PS má jedného zástupcu, čo je v súlade so zastúpením v zastupiteľstve a 

SaS, OĽaNO, ktoré tu majú dvoch nominantov, nemajú v miestnej rade opäť nikoho. Čiže 

ani touto optikou cez politické strany nenapĺňame literu zákona. Takže prosím minimálne 

o to, aby sme vyzvali predsedov politických klubov, aby sme si sadli a upratali to, aby sme 

boli v súlade so zákonom. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne, s faktickou poznámkou pani 

predsedníčka Biháryová. 

 

JUDr. Michaela Biháryová, poslankyňa MZ: Ďakujem. Ja teda chcem len pána Hercega 

upozorniť, že v zákone sa nepíše o kluboch, takže cez túto optiku by sme sa na to nemali 

pozerať. A pokiaľ ide o PS-SPOLU, tam ste povedali, že má jedného zástupcu v miestnej 

rade? PS. A koho má PS? A veď to ste povedali, že je v poriadku. 

 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 

 

JUDr. Michaela Biháryová, poslankyňa MZ: SaS, OĽaNO? 

 

Neuvedený: /nezrozumiteľné/ 

 

JUDr. Michaela Biháryová, poslankyňa MZ: Takže, bolo by dobré možno aj tie jednotlivé 

politické strany osloviť alebo teda ich na krajskej úrovni alebo okresnej, že teda kto naozaj 

je v ich strane alebo nie je v strane, aby sme vedeli, lebo zdá sa mi, že v niektorých, no... 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ja tiež viem, že ani pán Bodnár 

ani pán Machata nie sú členmi ani jednej z tých dvoch strán. Nech sa páči, ešte pán 

Patoprstý s faktickou. 

 

Martin Patoprstý, zástupca starostu MČ BA-Ružinov: Ďakujem, pán starosta. Ja iba na margo 

tej straníckej politiky, tak možno by som poprosil, nech členovia Tím Vallo, či sever alebo 

juh teda napíšu si oficiálne na stránku mestskej časti, že za akú stranu sú, či sú straníkmi 

našej nejakej strany a podľa toho potom môžeme sa rozprávať aj ďalej aj o komisii na 

ochranu verejného záujmu aj ostatných veciach. Ale pokiaľ niekto nie je člen strany a je 

iba členom neformálneho zoskupenia klubového na úrovni miestneho zastupiteľstva, tak 

potom neviem akou optikou sa na to chceme pozerať, keď tam je vlastne každá politická 

strana de facto zastúpená teraz v miestnej rade. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ok. S faktickou na faktické reaguje pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Treba si na to naozaj sadnúť. To uznesenie je o tom, 

že si na to sadnime. A pokiaľ viem, vaše nominačné listy alebo naše nominačné listy do 

volieb boli podávané buď vyzbieranými podpismi alebo za strany, hej? Dokonca máme 

vyjadrenie strán za ich nominantov do KOVZ, veď o tom viete. Čiže toto aj by som nerád 

do tohto išiel. Naozaj, jediné relevantné je, za koho poslanci kandidovali, ak na to 

nechceme cez optiku klubov. Optika klubov je, samozrejme, lepšia a rozumnejšia, lebo tak 

reálne fungujeme, avšak zákon je v tomto trošku pozadu, lebo naozaj nereflektuje to, ako 

sa dneska reálne robí nielen komunálna, ale aj celoštátna politika a už častokrát sú to, je to 
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trochu inak ako čisto stranícke kluby, hej? Takže či už cez kluby alebo cez stranícku 

príslušnosť strán, ktoré nominovali ľudí do volieb, tak ani tak ani tak to nesedí. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. V rozprave ďalej nasleduje pani 

poslankyňa Šimončičová. 

 

Katarína Šimončičová, poslankyňa MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja som práve chcela navrhnúť, 

že aby sme toto neriešili, kto je v akej strane alebo nie je alebo čo robí. Návrh pána 

Hercega bol, aby si sadli predsedovia klubov a dohodli sa a potom v septembri nám 

oznámite, ako ste sa dohodli. Možno sa nič nezmení, možno áno, ale neriešme to tu priamo 

teraz na zastupiteľstve. Už je veľa hodín, ďakujem pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. V rozprave nasleduje pán predseda 

poslaneckého klubu Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem za slovo, pán starosta. Ja na margo tej straníckej 

príslušnosti, my by sme potom ako preferovali, že aby aj zástupcovia Zmeny zdola mali 

miesto v miestnej rade, lebo na týchto sa absolútne opomenulo v tejto súvislosti a takisto 

sa pripájam k pani Šimončičovej, aby sa čoskoro táto rozprava ukončila, ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem a ešte pán vicestarosta Patoprstý. 

 

Martin Patoprstý, zástupca starostu MČ BA-Ružinov: Ďakujem za slovo, ja iba krátko, že keď 

teda sa bavíme o tých politických stranách a o tom, ako boli nominačné listiny písané, tak 

myslím, že tu boli alebo aktuálne sú členmi zastupiteľstva poslanci, ktorí boli nezávislí, 

vyzbierali si podpisy, potom poslanci koalície PS-SPOLU a poslanci nejakej, nazvime to, 

že väčšej pravicovej koalície, čiže potom rokujme na úrovni tohto, že tí poslanci, ktorí 

kandidovali za tú pravicovú koalíciu nech sa dohodnú medzi sebou, že kto je s kým a aké 

majú potom kompetencie a práva byť v orgánoch. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ak sa nikto ďalší nehlási do 

rozpravy, tak v bode Rôzne bol podaný jeden návrh. Končím možnosť prihlásiť sa do 

rozpravy. A odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

 

Mgr. Maroš Mačuha, PhD., predseda návrhovej komisie: Takže k poslednému návrhu 

uznesenia bodu číslo dva sme dostali do bodu Rôzne sme dostali návrh od predkladateľov 

kolegov poslancov pána Strapáka a pána Hercega, ktorí žiadajú Miestne zastupiteľstvo, 

teda predsedov klubov, aby na najbližšie zasadnutie Miestneho zastupiteľstva Bratislava – 

Ružinov pripravili návrh na zmenu členov miestnej rady tak, aby zloženie miestnej rady 

rešpektovalo pomery poslancov v poslaneckých kluboch a prihliadali na zastúpenie 

politických strán a hnutí ako aj poslancov bez politickej príslušnosti v zmysle zákonov a 

tak ďalej, však doteraz sme si to tu vypočuli, takže chcel by som vyzvať pána starostu, aby 

dal hlasovať o tomto návrhu k bodu Rôzne. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni počuli ste návrhovú 

komisiu, hlasujte prosím teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem, konštatujem, že návrh nebol prijatý počtom hlasov šesť za, šesť proti, 

sedem sa zdržalo z devätnástich prítomných. 

hlasovanie č. 13 

za: 6   proti: 6  zdržali sa: 7  nehlasovali: 0 

 –  návrh nezískal dostatočný počet hlasov na prijatie uznesenia 
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Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dámy a páni, týmto hlasovaním sme vyčerpali celý 

program nášho miestneho zastupiteľstva. Ďakujem vám veľmi pekne za kultivovanú 

diskusiu a za to, že ste si aj v čase letných dovoleniek našli čas plniť svoje poslanecké 

povinnosti a prišli ste na rokovanie. Bolo to dnes naozaj dôležité. Pred tým, ako sa 

rozídeme, dovoľte mi zaželať vám pekné leto, pekné prázdniny a samozrejme, musíme 

splniť ešte poslednú povinnosť, ktorú pred sebou máme. Ukázať tým, ktorí tu dnes neboli, 

že my sme tu boli a poprosím vás preto o prezenčné hlasovanie. Ďakujem veľmi pekne a 

želám vám krásne leto. 

 

Záverečná prezentácia: 19 

 

 

 

Overovatelia: 

 

 

Ing. Michal Gašaj, PhD., v. r.  ................................................. 
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Za oddelenie organizačné,  správy registratúry a komunikácie so samosprávou: 

Ing. Alena Buzášová, v. r. 
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